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Slovo starosty

Vážení spoluobčané, 
zimní čas se pomalu vytrácí a my se tak 

naplno můžeme těšit na příchod teplejších 
dní a jara. Přes zimní měsíce jsme se 
neuložili k zimnímu spánku, ale naopak 
jsme aktivně řešili plán, jak Mutěnice 
posunout zase o krok dál. Započaly nám 
práce na akci „Rozšíření skládky III. etapa“ 
a práce na vybudování suchého poldru 
pod Oborou. Obě investiční akce probíhají 
bez větších zádrhelů, fotodokumentaci 
můžete shlédnout na našem obecním 
facebookovém profilu, kam se snažíme 
dávat aktuální informace. Jelikož se blíží 
teplejší dny, chtěli bychom revitalizovat 
a obnovit některé prvky na dětském hřišti 
Pod Búdama, kde se vyskytuje největší 
koncentrace maminek s dětmi. Chceme, 
aby hřiště bylo bezpečné a udržované.

A na co se můžete těšit v př íštích 
měsících? Měly by být dokončeny nové 
webové stránky, které budou propojeny 
s mobilní aplikací hlášení rozhlasu, 
takže můžete mít veškeré informace 
stále k dispozici.  Dále se snažíme 
dokončit projekt výsadby zeleně v ulicích 
Hodonínská a Br něnská. Pokud vše 
půjde podle plánu, tak by se mělo v září 
začít sázet. Nakonec budeme schvalovat 
par ticipativní rozpočet, kter ý umožní 
občanům zapojit se do dění v obci. 

S o u č a s n ě  p r o b í h á  a k t u a l i z a c e 
strategického plánu obce. Společně s vámi 
chceme naplánovat budoucí směřování 
naší obce. Naší otázkou tedy je - Jaké 
Mutěnice máme a jaké je chceme mít? 
Na to jsme se vás ptali v první polovině 
měsíce března v dotazníkovém šetření, 

které př istálo ve vašich schránkách. 
Dotazník je prvním krokem k aktualizaci 
Strategického plánu rozvoje obce. Tento 
strategický dokument je pomyslnou 
vstupenkou k mnoha druhům dotací nejen 
pro obec, ale i spolky a ostatní potenciální 
žadatele o dotace. Jakmile budeme 
mít zpracované v ýstupy, př ipravíme 
pracovní setkání s občany, kde budeme 
společně rozpracovávat jednotlivá témata. 
Předpokládaný termín společného setkání 
je duben/květen. Taky nás zajímá, jak 
Mutěnice vidí naši nejmenší. Proto budou 
do procesu plánování budoucnosti naší 
obce zapojeny i děti. Tímto bych chtěl 
poděkovat všem, kteří se zapojili do 
dotazníkového šetření, a těším se na 
viděnou na pracovním setkání. 

Jiří Zálešák
starosta obce
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Zprávy z radnice

Vážení spoluobčané
Známá hláška „Tento způsob léta 

zdá se mi poněkud nešťastným“ ze 
známého filmu Rozmarné léto se dá plně 
napasovat na právě skončenou zimu. 
Tak doufám, že následující roční období 
už nebudou korespondovat s touto 
hláškou. 

Práce na f inančně nejnáročnějších 
akcích tohoto roku probíhají dle plánu. 
Tím, že se navazuje na stávající těleso 
skládky a potřebě řešit některé věci 
v reálu trošku jinak než uvádí projekt, 
je tato stavba lehce náročnější, než 
budování poldru Pod Oborou, kde se 
staví tzv. na zelené louce. Ale díky 
s tavebnímu dozor u a odbor nost i 
dodavatele se vše daří zvládat.

V této chvíli probíhá výběrové řízení 
na dodavatele rekonstrukce sociálního 
zařízení, interiéru hasičské zbrojnice 
a parkovacích a odstavných ploch v jejím 
okolí. Peníze na tuto akci zastupitelstvo 
schválilo v rozpočtu na tento rok a dle 
informací našich hasičů by to měla 
být poslední velká investice do tohoto 
zařízení.

Také jsou v běhu přípravné práce na 
zpevnění polní cesty za poldrem nad 
ulicí Jižní směrem na Starý Poddvorov. 

Ohledně řešení kluziště pro veřejnost 
se dočtete v jiném příspěvku v tomto 
zpravodaji.

Docela intenzivně se řeší věci týkající 
se kulturního domu. V pr vní řadě 
celková rekonstrukce schodiště, které 

je v dezolátním stavu. V plánu je kovová 
konstrukce a kameninové nášlapy. Také 
se řeší a hledá způsob, jak řešit letní 
období, kdy uvnitř budovy bývá velké 
horko. Rekonstrukce vzduchotechniky, 
klimatizace atd. Další v řešení je 
dispozice umístění baru. Věřím, že 
všichni zainteresovaní najdou řešení 
a zase v yužívání kulturního domu 
posuneme dál.

Také v brzké době dojde k rekonstrukci 
další části veřejného osvětlení a už 
teď pracujeme na vyřízení dotace na 
poslední etapu rekonstrukce VO, a to 
celou lokalitu Búdy. Pokud vše dobře 
dopadne, je podzimní termín realizace 
docela reálný.

Projekčně jsou připravené rekonstrukce 
vozovek na ulici Údolní, od benzinky 
po kř ižovatku s ulicí Školní a také 
dobudování Výhonu a vybudování nové 
lávky přes potok. Posledně jmenovaná 
akce už je zahrnuta i v rozpočtu s tím, 
že se čeká, zda bude možnost získat na 
tuto akci dotace.

Všem přeji hezké jarní dny a také 
příjemně prožité velikonoční svátky.

Petr Bíza
místostarosta obce

Místostarosta
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ZO Mutěnice bere na vědomí

II./2022Z/2 kontrolu úkolů z posledních 
zasedání ZO

II./2022Z/3 zápis z jednání finančního výboru 
č. 1 a č. 2.

II./2022Z/24 uzavření Smlouvy o dílo mezi 
Obcí Mutěnice a AQUASYS spol. s.r.o., 
Jamská 65, Žďár nad Sázavou, na akci: 
Protipovodňová opatření Mutěnice - vodní 
nádrže - Pod Oborou

ZO Mutěnice schvaluje

II./2022Z/1 program II. zasedání ZO, návrhovou 
komisi, ověřovatele zápisu a zapisovatele

II./2022Z/4 Smlouvu o zřízení věcného 
břemene č. HO-014330087966/002-MDP 
- pozemek p.č. 13780 v k.ú. Mutěnice-Pod 
Dubňansků horů, zahuštění TS, za cenu 
1000,-Kč bez DPH

II./2022Z/5 Smlouvu o zřízení věcného 
břemene č. HO-014330087966/001-MDP 
- pozemky p.č. 13654, p.č. 13780 v k.ú. 
Mutěnice-Pod Dubňansků horů, zahuštění 
TS za cenu 7500,-Kč bez DPH

II./2022Z/6 Smlouvu o zřízení věcného 
břemene č. HO-014330079128/002-MDP - 
pozemek p.č. 1079/13 v k.ú. Mutěnice-příp. 
NN, Půčková, za cenu 2000,-Kč bez DPH

II./2022Z/7 Smlouvu o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene č. HO-

Usnesení zasedání č. II. ZO Mutěnice
konané dne 20. 12. 2022 

001030077058/002 - p.č. 69/19, příp NN 
Rozehnal

II./2022Z/8 Smlouvu o zřízení věcného 
břemene č. HO-014330078600/001-MDP 
- pozemek p.č. 13978 v k.ú. Mutěnice-
přípojka NN Vrba, za cenu 2000,-Kč bez 
DPH

II./2022Z/10 Rozpočtové opatření č. 6/2022 - 
navýšení příjmů o 16 513 100,-Kč a ponížení 
výdajů o 1 425 500,-Kč. Po provedení 
rozpočtového opatření budou příjmy činit 
87 410 000,- Kč a výdaje 118 443 200,- Kč.

II./2022Z/11 rozpočet obce Mutěnice na rok 
2023 na straně příjmů ve výši 91 411 000,-
Kč a na straně výdajů 146 040 000,-Kč, 
rozdíl bude kryt z finančních rezerv

II./2022Z/14 rozpočet DSO VITIS na rok 
2023 dle předloženého návrhu

II./2022Z/15 rozpočet DSO Mutěnka na rok 
2023 dle předloženého návrhu

II./2022Z/16 rozpočet sociálního fondu na rok 
2023 dle předloženého návrhu

II./2022Z/17 střednědobý výhled rozpočtu 
obce Mutěnice na roky 2024-2027

II./2022Z/18 střednědobý výhled rozpočtu DSO 
VITIS na roky 2024-2027

II./2022Z/19 střednědobý výhled rozpočtu DSO 
Mutěnka na roky 2024-2026
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II./2022Z/23 Dodatek č. 1 k Pravidlům 
programové dotace obce Mutěnice na 
poskytnutí podpory na akumulaci a využití 
srážkové vody pro rodinné a bytové domy 
na území obce Mutěnice pro období let 
2022 - 2026

ZO Mutěnice pověřuje

II./2022Z/9 radu obce Mutěnice k uzavírání 
smluv o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene a smluv o zřízení věcného 
břemene na pozemcích obce Mutěnice 
vyjma věcného břemene práva stavby

II./2022Z/21 radu obce Mutěnice k účasti na 
elektronické dražbě id. 1/30 pozemku 
p.č. 6624/47 v k.ú. Mutěnice - LV č. 6586, 
lokalita Za Fišmanovým a stanovení 
maximální výše příhozu

II./2022Z/22 radu obce Mutěnice k provedení 
nezbytně nutných rozpočtových opatření 
do konce roku 2022

ZO Mutěnice ukládá

II./2022Z/12 radě obce provést průzkum zájmu 
o stravování ze strany seniorů a možnosti 
kapacity ZŠ a poté navrhnout případné 
rozpočtové opatření

II./2022Z/13 radě obce zpracovat pravidla 
využívání participativního rozpočtu, 
jmenovat hodnotící komisi pro návrhy 
a koordinátora

ZO Mutěnice určuje

II./2022Z/20 pana Jiřího Zálešáka zastupitelem 
pro spolupráci na pořizování územně 
plánovací dokumentace v souladu se 
zákonem č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, (stavební 
zákon), ve znění pozdějších předpisů, (dále 
jen „určený zastupitel“) s pořizovatelem, 
kterým je Městský úřad Hodonín, odbor 
rozvoje města, jakožto příslušný orgán 
územního plánování.

Venkovní kluziště v Mutěnicích

Vážení spoluobčané,
chtěl bych vás informovat ohledně 

plánovaného kluziště, které je již zahrnuto 
v rozpočtu obce a mělo by vyrůst za 
tělocvičnou základní školy. Já osobně jsem 
si vzal projekt za své, protože jsem byl 
k němu dříve spíše skeptický. Především 
z důvodu současných cen elektr ické 
energie. Proto jsem domluvil schůzky 
u dvou dlouholet ých provozovatelů 
venkovních kluzišť. S vedením naší obce 
jsme navštívili Obec Dambořice, kde nám 
starosta a místostarosta obce podrobně 

popsali všechny výhody a nevýhody tohoto 
zařízení. V provozu mají kluziště již patnáct 
let, proto je jejich technologie zastaralá 
a na sezónu tak doplácí cca od 130 000 do 
270 000 Kč. Výhodou jejich kluziště je 
rozměr 18x36 m, který umožňuje hraní 
hokeje pro spolky a skupiny přátel. Navíc 
je to největší ekonomický přínos. 

Se starostou obce jsme také navštívili 
místostarostu obce Zastávka u Brna, 
kde provozují již čtyři roky kluziště od 
společnosti JESTECH s.r.o., která bude 
dodávat hřiště s příslušnou technologií 
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a rozměrem do Mutěnic. Rozměry jejich 
hřiště jsou 15x30 m a neumožňují hraní 
hokeje, o který je dle slov místostarosty 
velký zájem. Hřiště bylo plánováno pouze 
k bruslení pro školy a veřejnost. Na dotaz, 
jak vysoké jsou náklady na elektrickou 
energii, nám bylo sděleno, že provoz 
kluziště pokrývá náklady ze vstupného. 
Se společností a dodanou technologií jsou 
velmi spokojeni.

Díky zjištěným informacím jsem zpracoval 
podrobný materiál pro všechny zastupitele, 
protože ne jenom já si myslím, pokud 
chceme v Mutěnicích vybudovat kluziště 
téměř za 5 milionů korun, bylo by dobré, 
aby se na něm dal hrát i hokej. K tomu bude 
potřeba kluziště zvětšit ideálně na rozměry 
20x40 m. Toto navýšení rozměru včetně 
technologie by mělo stát cca o 1,2 milionu 
korun více. Díky tomuto rozměru bude 
kluziště v Mutěnicích jedním z největších 
v našem okrese, bude mít větší kapacitu 

pro veřejné bruslení a v rámci výuky 
mohou všechny třídy naší školy pravidelně 
bruslit od listopadu do března a hlavně 
zdarma. Pokud by škola a rodiče měli 
finanční prostředky a zajistili si takový 
provoz na zimním stadionu v Hodoníně, 
zaplatili by za tyto služby s dopravou 
téměř 700 000 Kč. I z tohoto důvodu si 
osobně myslím, že kluziště bude přínosem 
především pro naše žáky a mateřskou 
školku, ale také pro naše občany, okolní 
školy a sportovní kluby. Pokud se najde 
shoda a kluziště v budoucnu zastřešíme, 
bude zajištěn 100 % provoz a dle zjištění 
se můžou snížit náklady na elektrickou 
energii až o 30 %. Myslím si, že pokud 
máme investovat finanční prostředky do 
tohoto zařízení, tak by mělo být plně funkční 
a kvalitní včetně všech služeb.

Marek Ištvánek
radní obce
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Volby PREZIDENT REPUBLIKY

č. Jméno, příjmení okrsek 1 okrsek 2 okrsek 3 celkem

7. Andrej Babiš 207 220 216 643

4. Petr Pavel 159 185 204 548

6. Danuše Nerudová 97 115 115 327

1. Pavel Fischer 73 80 48 201

2. Jaroslav Bašta 48 52 52 152

9. Marek Hilšer 24 29 24 77

8. Karel Diviš 10 8 10 28

5. Tomáš Zima 6 1 3 10

celkem 624 690 672 1986

Pořadí kandidátů podle počtu získaných hlasů - 1. kolo

Pořadí kandidátů podle počtu získaných hlasů - 2. kolo
č. Jméno, příjmení okrsek 1 okrsek 2 okrsek 3 celkem

4. Petr Pavel 364 436 390 1190

7. Andrej Babiš 273 283 298 854

celkem 637 719 688 2044

Účast voličů v obci Mutěnice 1. kolo

Okrsek  účast %

č. 1 Obecní úřad 64,8

č. 2 Hasičská zbrojnice 71,36

č. 3 DPS 69,11

CELKEM  68,44    

Účast voličů v obci Mutěnice 2. kolo

Okrsek  účast %

č. 1 Obecní úřad 66,39

č. 2 Hasičská zbrojnice 74,38

č. 3 DPS 71,30

CELKEM  70,70    
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Odpadové hospodářství

Nejdůležitější novinkou v oblast i 
nakládání s odpady bezpochyby je, že již 
v loňském roce započaly práce na rozšíření 
skládky TKO v Hraničkách. Konkrétně se 
jedná o III. etapu skládky s kapacitou 
138 162 m3. Výše uvedená kapacita zajistí 
fungování skládky a možnost ukládání 
odpadů na ní minimálně do konce r. 
2030! Asi není třeba zdůrazňovat, že 
vyřízení povolení zabralo spoustu času 
a jednání a museli jsme udělat řadu 
dalších opatření, z nichž nejnáročnější 
bylo vyčištění náhradní lokality pro transfer 
chráněných květin v Genžích.

Opakování je matka moudrosti, a tak 
si znovu zopakujme možnosti a způsoby 
nakládání s odpadem v Mutěnicích. Hlavním 
střediskem je areál skládky v Hraničkách, 
kde se mohou občané zbavit veškerého 
odpadu nebo i použitého elektrozařízení. 
Ale odpadové hospodářství pochopitelně 
není jenom skládka.

Překladiště
V r. 2022 znovu většina zbytkového 

komunálního odpadu neskončila ve 
skládce, ale byla energeticky využita 
ve spalovně SAKO v Brně, kam vozíme 
odpad přijatý na překladiště. Celkem jsme 
odvezli do spalovny k energetickému 
využití 9336 tun směsného komunálního 
odpadu, což bylo znovu nejvíce v poměrně 
krátké historii fungování překladiště. 
Zajímavý je i f inanční aspekt, jelikož 
peníze obce vložené do překladiště se už 
v r 2022 vrátily do poslední koruny. Opět je 
dobré si připomenout, že pokud bychom 
překladiště neměli, a tudíž komunální 
odpad do spalovny nevozili, tak bychom 
měli skládku už dávno zavřenou a žádnou 

další etapu bychom možná dnes ani 
nebudovali… Navíc se nám díky růstu cen 
zvyšuje i ziskovost projektu. Troufnu si 
zcela s čistým svědomím konstatovat, že 
vybudování překladiště bylo velmi dobrým 
strategickým rozhodnutím, ze kterého bude 
těžit obec dalších několik let. Těm, kdo se 
o ně i přes počáteční nedůvěru zasadili, 
patří velký dík!

Kompostárna a bioodpady 
V obci jsou znovu od března rozmístěny 

kontejnery na bioodpad, který si svážíme 
naší vlastní technikou. Opět připomínáme, 
že bioodpad musí být ale pouze rostlinného 
původu (listí, větve, tráva, mláto apod.)! 
Živočišné zbytky skutečně do kontejneru 
nepatří!!! Pokud máte zájem o kompost, 
obraťte se na naše pracovníky na skládce, 
buď telefonicky na č. 602 101 245 nebo 
emailem: skladka@mutenice.cz. 

Sběrný dvůr a tříděné odpady
Na sběrném dvoře končí zejména tříděné 

odpady a použité elektrozařízení. Mimo 
sběrný dvůr je možné tříděný odpad (papír, 
barevné a bílé sklo, plasty a kovové obaly, 
jedlé oleje) odevzdat i do kontejnerů 
k tomu určených, které jsou rozesety po 
celé obci. Celkové množství vytříděného 
odpadu je uvedeno v tabulce. Z té je 
vidět, že celkové množství se tentokrát 
mírně snížilo. V r. 2022 to bylo celkem 
264,59 tun, v r. 2021 274,3 tun. Oproti r. 
2020 (246,99 tun) je ale celkové množství 
vyšší (viz tabulka). Za poklesem je určitě 
snížení poptávky po novém zboží z důvodů 
nejisté hospodářské situace. Stejný trend 
pozorujeme i na skládce a ke stejnému 
zjištění došla i brněnská spalovna. Pravdou 
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ale je, že lepší, než odpad vytřídit, je odpad 
vůbec neprodukovat!

V množství v y tř íděného odpadu je 
započten i pytlový sběr, který je vždy první 
středu v měsíci na dolním konci a druhou 
středu na horním konci! Už vám dále 
nerozdáváme z důvodu úspor červené pytle. 
Nápojové kartony (tetrapaky) totiž můžete 
vkládat do žlutých pytlů nebo i kontejnerů 
na plasty! Dále, prosím, sešlápněte PET 
láhve a následně je uzavřete. Snažte se 
také, prosím, plnit pytle co nejvíce. Pokud 
je poloprázdný, nemá cenu jej předávat.

Zpětný odběr elektrozařízení 
P o u ž i t é  e l e k t r o z a ř í ze n í  m ů ž e t e 

odevzdávat na sběrném dvoře nebo jej 
můžete ukládat i do červeného kontejneru, 
k ter ý je v současnost i  umístěn na 
„staré“ tržnici. Dále můžete odevzdat 
i použité baterie a monočlánky, a to 
v několika obchodech v Mutěnicích nebo 

třeba na obecním úřadě (v podatelně). 
V níže uvedeném přehledu vidíte množství 
elektr ických př ístrojů, které občané 
odevzdali jenom na sběrném dvoře. 
I zde vidíme meziročně snížení množství 
odevzdávaných zařízení.

Zpětný odběr pneumatik
Již delší dobu velmi dobře funguje zpětný 

odběr pneumatik, který je stejně jako 
ostatní komodity zcela zdarma. Přednostně 
můžete pneu odevzdat v pneuservisech 
(u nás v Mutěnicích např. autoservis p. 
Macíka v areálu statku nebo autoservis p. 
Nedvídka v areálu fotbalového stadionu), 
které mají povinnost tyto pneu odebrat. 
Určitě vám ale vyjdeme vstříc tak, jak jste 
tomu byli doposud zvyklí, i na sběrném 
dvoře. 

Opět jediná věta závěrem: 
„DĚKUJEME, ŽE TŘÍDÍTE!“
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* 172,26 t uloženo na skládce, 628 t na překladišti (energeticky využito ve spalovně)
** sklo celkem

vše 
v tunách

Plast Papír Kompozit.
obaly

Sklo
bílé

Sklo
barevné

TKO

2006 21,33 32,49 1,82 2,477 27,67 939,55

2009 33,07 50,65 1,91 5,714 33,21 929,63

2012 27,28 61,97 2,53 7,462 34,43 944,01

2016 35,46 74,65 2,85 8,40 41,08 861,60

2017 36 78,68 2,82 10,18 56,87 846,07

2018 41,76 91,64 3,05 20,65 63,31 801,50

2019 44,34 114,79 2,87 16,01 67,78 798,40

2020 51,20 110,17 2,72 82,90** 817,35

2021 55,04 113,81 0,58 104,94** 833,64*

2022 48,98 105,12 2,09 108,40** 800,26*

Přehled odpadů ve vybraných letech 2006 – 2022

Přehled použitých elektrozařízení a olejů 
odevzdaných v r. 2022 na sběrném dvoře:

107 ks televizorů a monitorů  

81 ks lednic 

160 ks velkých spotřebičů
(pračky, myčky atd.) 

62 ks malých spotřebičů 
(mikrovlnky)

110 kg baterií 

4 ks klecových kontejnerů 
s elektrospotřebiči

490 l oleje 
(tady je naopak výrazný 
nárůst!!)
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Rok 2022 nebyl pro naši společnost 
ekonomicky vůbec jednoduchý. I nám 
rostly ceny energií (zejména na ČOV!) 
a pohonných hmot. Navíc jsme snížili 
z důvodu omezené kapacity množství 
přijatého odpadu na skládku cca o 1/3. 
Přesto jsme se s tím vypořádali velmi 
dobře a dosáhli celkových tržeb ve 
výši 44 566 tis. Kč. Je to sice méně 
než v roce předchozím, ale více než 
v r. 2020! Hrubý zisk před zdaněním 
je 1 325 tis. Kč. Samozřejmě směr 
a fungování společnosti určuje vedení 
100 % vlastníka, tedy obce Mutěnice. 
Naše společnost je stabilizovaná jak 
personálně, tak i ekonomicky a určitě 
je do budoucna na co navazovat a co 
rozvíjet. 

V polovině letošního roku by mělo 
být dokončeno rozšíření skládky, což 
má zcela klíčový význam pro fungování 
společnosti. Velké investice v podobě 
pořízení vozu DAF s přívěsem a nového 
nakladače jsme provedli v r. 2021. Na 
oba stroje jsme získali úvěry za ještě 

velmi výhodných úrokových podmínek. 
V letošním roce bychom rádi zavedli 
kamerový systém na skládce a provedli 
výměnu provzdušnění na ČOV.   

I v letošním roce budeme svážet réví, 
tudíž prosíme vinaře, aby réví nepálili, 
protože jim je opět odvezeme. Letošní 
zima byla sice mírná, ale pokud sníh 
napadl, stroje Egholm Cit y Ranger 
a John Deere byly v plné pohotovosti 
a chodníky byly vždy velmi časně 
uklizeny, což ocenili všichni občané 
Mutěnic. Těm i nadále nabízíme kompost 
(cer t if ikované hnojivo) i  stavební 
recyklát, kter ý je vhodný pro různé 
stavby nebo opravy chodníků či vjezdů 
do domů. Informace najdete skládce 
u našich pracovníků.

 Přejeme všem občanům radostné 
a požehnané Velikonoce. A jen t y 
nejlepší zkušenosti s našimi službami.

Petr Blaha, jednatel
Skládka Hraničky, spol. s r.o.

Další novinky ve společnosti Skládka Hraničky
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Domnívám se, že nedostatečně identifikovaný vlastník...

... již nežije a neexistuje 
pravomocné ukončené dědické 
řízení se zahrnutím nemovitosti.

... již nežije, existuje pravomocné ukončené 
dědické řízení se zahrnutím nemovitosti 

nebo majetku a patřím mezi dědice.
... jsem já.

Mohu podat návrh na dodatečné 
projednání dědického řízení.

Dohledám a shromáždím doklady.

Podám návrh na zápid do katastru 
nemovitostí u Katastrálního úřadu.

Rozhoduje
 soud.

Mohu podat žalobu 
na určení vlastnictví.

Katastrální úřad neuzná 
doklady za dostatečné.

Katastrální úřad uzná 
doklady za dostatečné 

a zapíše nového vlastníka.

ÚZSVM mi 
poradí, jaké 

doklady 
potřebuji.

Nevlastníte nemovitost s nedostatečně 
identifikovaným vlastníkem? 
Udržovat správný zápis v katastru 

nemovitostí má ze zákona povinnost 
každý vlastník nemovitosti. Přesto se 
v katastru nemovitostí nachází velké 
množství pozemků a staveb, které nemají 
správně zapsaného vlastníka. Seznam 
těchto nemovitostí zveřejňuje ÚZSVM na 
svém webu dvakrát ročně na stránkách 
https://www.uzsvm.cz/nedostatecne-
urcite-identifikovani-vlastnici.

Seznam obsahuje výhradně údaje, 
k teré ÚZSVM obdr žel od Českého 
úřadu zeměměřického a katastrálního 
podle zákona o katastru nemovitostí 

(§ 64 zákona č. 256/2013 Sb.). Údaje 
o nemovitostech předává ÚZSVM také 
obecnímu úřadu, na jehož území se 
daná nemovitost nachází. Obecní úřad 
následně tyto údaje zveřejní na své 
úřední desce.

P o k u d  s e  n e p ř i h l á s í  v l a s t n í k 
nemovitosti nejpozději do 31. 12. 2023, 
uběhne lhůta daná novým občanským 
zákoníkem, a tento majetek přejde na 
stát.

Informace o tom, zda Vámi shromážděné 
doklady můžete předložit pro zápis 
vlastnictví do katastru nemovitostí, Vám 

Jak postupovat při hledání možného vlastnictví nemovitosti?
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poskytnou na regionálním pracovišti 
ÚZSVM, do jehož působnosti nemovitost 
spadá. Případně Vám také poradí, jaké 
další doklady je třeba hledat a kde.

S a m o t n é  p o s o u z e n í  p r á v n í 
dostatečnosti shromážděných listin 
přísluší katastrálnímu úřadu, anebo 
soudu, kterému bude podán návrh na 
projednání dědictví v případě osob již 
nežijících.

Vzhledem k tomu, že se v seznamu 
nachází i nemovitosti v katastrálním 
území naší obce,  v každém  případě 
stojí za to, si seznam projít a nebýt 
1.1.2024 překvapen tím, že část vašeho 
domu, sklepu nebo vinohradu patří státu. 
Tento seznam je vyvěšen na úřední desce.

Zdroj:  www.uzsvm.cz

Anna Prčíková

Letopisecká komise zahájila svou činnost 
v roce 2019 a jako orgán Rady obce byla 
ustavena i po komunálních volbách na 
podzim roku 2022. Pracuje v téměř stejném 
složení, jejími členy jsou: Marie Blahová, 
Lubor Drgáč, Světlana Vaculovičová, Jaroslav 
Mihola, Pavel Zálešák, Jan Holešinský 
a Blanka Přidalová. Cílem komise je sběr 
historického materiálu, jako jsou dochované 
dokumenty, fotografie apod., příprava oslav 
významných výročí v obci, komunikace 
s pamětníky, významnými občany a rodáky. 
Veškerý sesbíraný materiál je uchováván 
v elektronické podobě pro další generace. 

Pro rok 2023 jsme si vytyčili dvě důležité 
aktivity, u kterých je důležitá spolupráce 
s občany Mutěnic. Několik zajímavých 
výročí v tomto roce je spjatých se školstvím 
v Mutěnicích. Navázali jsme tedy spolupráci 
se základní školou a budeme společně 
pracovat na uspořádání výstavy o školství. 
K tomuto tématu bychom chtěli vyzvat 
obyvatele Mutěnic k zapůjčení fotografií, 
vysvědčení, žákovských knížek, školních 
pomůcek a dalšího materiálu souvisejícího 
se školní výukou v Mutěnicích. Výstava by 
měla proběhnout v říjnu. 

V prosinci bychom chtěli navázat na 

výstavu betlémů, která už v Mutěnicích 
před několika lety proběhla a tuto akci 
zopakovat. A protože jsme komise, která 
se zabývá historií, tak kromě výstavy 
betlémů zapůjčených od místních obyvatel, 
bychom rádi zabrousili do historie slavení 
Vánoc v obci, a to od různých adventních 
zvyků až po zdobení vánočních stromečků, 
koledování nebo prožívání Štědrého dne. 
Tady bychom také chtěli vyzvat veřejnost 
k zapůjčení historického materiálu vážícího 
se k Vánocům nebo vánočním zvykům, např. 
domácí fotografie u stromečku, vánoční 
ozdoby apod. 

Možná při jarním úklidu na něco školního 
nebo vánoční ho narazí te. Prosíme, 
nevyhazujte a obraťte se na kteréhokoliv 
člena letopisecké komise. Sledujte naši 
facebookovou stránku Historie obce 
Mutěnice, můžete se tam dovědět jak 
o naší činnosti, tak nejrůznější historické 
střípky a významné události, které jsou 
s Mutěnicemi spojeny.

Přejeme radostné prožití Velikonočních 
svátků se všemi zvyky a tradicemi, které 
přináší!

Blanka Přidalová 
předsedkyně Letopisecké komise

Co chystá letopisecká komise?
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KNIHOVNA

V úterý 24. 1. proběhlo v knihovně 
slavnostní předávání cen vítězům 
soutěže o největší počet přečtených knih 
za uplynulý rok.Ceny výhercům  předal 
pan místostarosta Petr Bíza. Jako každý 
rok, tak i letos tito obdrželi poukazy 
v různých hodnotách na nákup knih 
dle vlastního výběru do knihkupectví 
Dvořáková v Hodoníně.Dále jim jsou 
odpuštěny čtenářské poplatky na rok 
2023.

Cestopisná beseda 
Nizozemsko, Ekvádor a Galapágy

Ve středu 8. 2. 2023 nás navštívili naši 
známí cestovatelé Alena a Jirka Márovi 
z Přerova.

Tito manželé, kteří splnili svému 
handicapovanému synovi jeho sen, 
procestovat téměř celý svět, se i po jeho 
odchodu na přání lidí i nadále věnují 
prezentaci svých cestopisných besed.

U nás už byli po osmnácté a to se svým 
povídáním o cestě, kterou uskutečnili 
téměř před dvaceti lety.

Téměř dvě hodiny nás bavili svým 
vyprávěním, fotkami a videoprojekcí 
z jejich dobrodružného putování.

Přišlo 24 návštěvníků.

Čtenář roku 2022
Výherci dospělí:
Holešinská Marie 
Lekavá Blažena
Vaculíková Zlata

Výherci děti:
Bohůnová Katka 
Horecká Tea
Bohůn Karel

Ve spolupráci s Obcí připravuje knihovna besedu 
se spisovatelkou Naďou Horákovou, která se uskuteční 
14. června v přednáškovém sále Ponorka na našem KD. 
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Názory našich zastupitelů

Zavedení par ticipativního rozpočtu 
byl jeden ze stěžejních bodů volebního 
programu uskupení Pro Mutěnice. 

Mnozí z Vás se nejspíš ptají, co to vlastně 
je ten participativní rozpočet? 

Jednoduše ho lze popsat tak, že občané 
a uskupení podávají vlastní návrhy toho, 
co by se za peníze z par ticipativního 
rozpočtu mělo v Mutěnicích realizovat. Na 
realizaci návrhů je vyčleněna v rozpočtu 
obce na rok 2023 částka 1 000 000, – Kč, 
která bude využita k realizaci projektů 
předložených občany. Cílem je vtáhnout 
občany do procesu utváření místa, kde žijí, 
dát jim možnost přímo se na tomto procesu 
podílet, zároveň je to také možnost vedení 
obce, jak občanům naslouchat a jak s nimi 
konstruktivně komunikovat. To všechno 
může a má ovlivnit příjemnou konstruktivní 
atmosféru v obci.

A jak to všechno bude probíhat?
Zastupitelstvo obce Mutěnice bude 

na svém zasedání, které se bude konat 
16.3.2023 (uzávěrka tohoto čísla Naše 
Mutěnice byla 14.3.2023) schvalovat Zásady 
participativního rozpočtu a související 
dokumenty.

Následně Rada obce vyhlásí Výzvu 
par ticipativního rozpočtu, kde bude 
oznámen celkov ý objem prostředků 
vyčleněných v rozpočtu obce pro PR, 
maximální částka, kterou lze čerpat na 
jeden projekt, harmonogram, případně typ 
nebo tematická oblast projektů.

Na základě této výzvy mohou občané 
začít pracovat na svých návrzích projektů 
za podmínek stanovených v dokumentu 

„Zásady participativního rozpočtu obce 
Mutěnice“, pomocníkem jim pak bude 
Příručka participativního rozpočtu obce 
Mutěnice. Své návrhy pak v termínu podají 
na obec.

Dal š ím k r oke m bude p os o u zení 
předložených projektů komisí ustanovenou 
Radou obce a posouzení projektů, to 
znamená vyhodnocení, zda jsou nebo 
nejsou v souladu se Zásadami a splňují jimi 
stanovená kritéria.

Dalším krokem je představení návrhů, 
které jsou dle posouzení proveditelné 
podle Zásad, a byly schváleny Radou 
obce jako zařaditelné do hlasování, široké 
veřejnosti Projekty budou prezentovány 
prostřednictvím webových stránek obce 
a na facebookových stránkách obce.

Další fází je pak hlasování občanů 
Mutěnic. Informace o tom, jak bude 
hlasování probíhat, obdržíte s dostatečným 
p ř e d s t i h e m .  B u d e  u m o ž n ě n o  j a k 
elektronicky na webových stránkách obce 
nebo f yzicky na kontaktním místě na 
Obecním úřadě.

Vítězné projekty se pak stanou součástí 
rozpočtu obce Mutěnice a ta zajistí jejich 
realizaci.

Pro inspiraci můžete nahlédnout do 
galerie projektů participativního rozpočtu 
města Brna na webové adrese: 
https://paro.damenavas.cz/galerie-

projektu/

Pavla Froňková 
zastupitelka obce Mutěnice 

za Pro Mutěnice – SNK

Participativní rozpočet – co to vlastně je? 
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Historie

Mutěnická vinařská cyklostezka 
krajem „Moravského Toskánska“

Západní oblast od Kyjova, Kyjovská 
pahorkatina směrem na Strážovice, 
Stavěšice, Nenkovice, Karlín, Čejkovice, 
Čejč, Hovorany, Šardice, Svatobořice-
Mis t ř ín  je  na z ý v ána „ Mor avsk ý m 
Toskánskem.“

Charakteristická je pro ni nezvykle 
zvlněná krajina s remízky, biopásy, 
vinohrady a kapličkami. Mezinárodně 
u z n á v a n ý  m a g a z í n  CO N D É  N A S T 
TRAVELLER, zaměřený na luxusní cestování, 
ji zařadil mezi padesát nejkrásnějších míst 
na planetě, což rozhodně není náhoda. 
Přitom takřka donedávna tento region 

kromě místních znal jen málokdo. Až 
s nástupem digitálního věku ho u nás i ve 
světě proslavily snímky fotografů.

Tak se Moravské Toskánsko stává 
stále více světovým pojmem, a také 
vyhledávanou lokalitou, zvláště mezi 
fotografickými nadšenci. Přijíždějí sem 
z Polska, Německa, z Francie, Anglie, 
ba z Ameriky či Korey, vlastně odevšad. 
Říká se, že podobně zvlněná krajina je 
k vidění jen na dalších dvou místech na 
Zemi. V italském Toskánsku, malebné 
oblasti kolem Florencie ve střední Itálii 
a pak v okolí města Palonse v USA. Právě 
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podoba hlavně s tím italským Toskánskem, 
dala tomuto kraji přezdívku Moravské 
Toskánsko. 

Ještě v polovině minulého století přitom 
tato krajina Slovácka vypadala úplně jinak. 
Na vlnách této Kyjovské pahorkatiny byla 
rozseta malá či větší pole, která patřila 
především soukromým zemědělcům. 
Důkazy jsou dohledatelné ve starých 
vojenských mapách. Pak však přišla jiná, 
nám známá doba. Přeměna soukromého 
zemědělství na kolektivní. Družstva pak 
menší i větší pole postupně přeměnila 
v jednolité celky.

Na z v lnění k r ajiny se však také 
významnou měrou podepsala i bohatá 
důlní činnost, těžba lignitu. Desítky let 
se už v tomto regionu netěží, po dolech 
zbyly jen fragmenty. Celá krajina je ale 
silně poddolovaná a štoly se postupně 
propadají. Tím dochází ke zvětšování 
vln v polích, jejichž strmost je někde 
až zarážející. Důkaz důlní činnosti lze 

spatřovat na více místech. Odkazují na ni 
zelené terčíky s údaji o štolách.

Moravské Toskánsko je krásné v každém 
ročním období: kontur y, linie, stíny, 
hranice luk i polí a barvy od hnědé ornice, 
přes všechny odstíny zelené, které si jen 
dovedeme představit, to vše je doslova 
pastvou pro oči návštěvníků i hledáčky 
fotoaparátů či kamer, kter ým nabízí 
nepřeberné množství kompozic.

Vlny polí vznikly tedy přirozenou cestou, 
ale dotvářejí je i lidé. Zvýraznily je například 
ty propady půdy na místech dřívějších 
dolů. Už brzy na jaře, kdy se začne vše 
zelenat, rozkvetou keře a stromy, pole 
začnou hýřit barvami kvetoucích plodin. 
Žlutou obstará řepka, či slunečnice, tmavě 
červenou přispívá jetel inkarnát, který tu 
a tam doplní třeba světlejší vlčí mák.

Navíc se velmi dbá na to, aby se sem 
vrátily kdysi běžné prvky, které zadržují 
vodu a pomáhají přírodě v jinak poněkud 
sušší oblasti. V poslední době tu vznikla 



Jarní zpravodaj         17

celá řada remízků, biokoridorů, či biosadů, 
mezi kterými se občas vyskytuje nějaký 
ten mokřad. Tam se krajina, ovlivněná 
až příliš intenzivním zemědělstvím let 
minulých, poměrně rychle uzdravuje. Na 
každý pád to vše dodává těmto místům na 
malebnosti po celý rok. Ale přesto – jaro 
je tady asi vůbec nejhezčí. Tehdy, když 
rozkvetou tu a tam mandloně, více třešně, 
pak meruňky, jako by na sebe tyto stromy 
navlékly bílé a růžové svatební šaty. V létě 
se krajem šíří opojné vůně dozrávajících 
plodin. Na podzim se region oblékne do 
barevných šatů, vyraší zelené ozimy, 
objeví se ranní mlhy a inverze.

V zimně, když nesněží a kraj spí, lze 
často pozorovat dosti velká stáda volně 
žijící zvěře, která se shromažďují a hledají 
potravu.

Konečně, jedním prvkem se Moravské 
Toskánsko na rozdíl od svých zahraničních 

konkurentů může pochlubit. Zdejší cesty, 
ba i pěšiny lemují drobné sakrální stavby, 
kapličky, boží muka či kříže. Lokality 
ozdobené tamní lidovou architekturou 
patří mezi nejoblíbenější.

Hlavními centr y oblasti jsou obce 
Svatobořice-Mistřín a Šardice. Nejvyšším 
bodem katastru první jmenované obce 
vede naše Mutěnická vinařská cyklostezka. 
Právě odtud se naskýtá ikonický pohled na 
kapličku svaté Barbory, která je jedním 
z nejčastějších cílů návštěvníků. Říká se, 
kdo si neodnese z Moravského Toskánska 
fotografii této stavbičky, jako by tu vůbec 
nebyl. Svatá Barbora, patronka havířů a jí 
zasvěcená drobná svatyňka, jež se svou 
bílomodrou fasádou vyjímá mezi několika 
statnými akáty, př ipomíná hornickou 
historii celé oblasti. Zřejmě tomu tak ale 
zcela není. Totiž už v roce 1813, tedy před 
210 lety ji měly vybudovat Anna a Babetta 
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Vojkovské, aby chránila na životní pouti 
jejich malou neteř Baborku Vojkovskou, 
a také sousední zemanské lány před 
živelními pohromami.

Jen pár metrů od zatáčky, z níž je 
nejlepší výhled na „Barborku“, stojí zase 
boží muka, která byla postavena docela 
nedávno. A další hezkou kapličku objevíte 
třeba u úzké zemědělské asfaltky v jižní 
části obce Stavěšice. Říká se jí Výrubkova 
a je zasvěcená Neposkvrněnému početí 
Panny Marie. V jejím sousedství se pak 
nachází místo, o kterém se hovoří jako 
o „srdci“ Moravského Toskánska nebo 
dokonce Moravského Slovácka. Jinak se 
mu tady přezdívá „Mistřínské Jámy“.

Reliéf krajiny je tu zvlášť zvlněný. 
Místo je nejzajímavější za vycházejícího 
slunce, oproti tomu „Karlínské vlnky“ se 
nejlépe vyjímají při západu. Pozorovat je 
můžete přímo ze silnice mezi obcemi Čejč 

a Násedlovice, stačí jen zastavit u krajnice 
na plošině první zatáčky silnice, klesající 
z „Karláku“ dolů. Tam často parkují auta 
zahraničních fotografů. A v Čejkovicích 
se ptejte po už legendární třešni mezi 
vinohrady.

Nakonec nesmím zapomenout na 
„Šardické biopásy“, další vyhledávanou 
lokalitu táhnoucí se z kopců od severu 
dolů k Šardickému potoku. Dobře je 
uvidíte z rozhledny zvané „Soudek“, 
která odkazuje i k vinařské tradici kraje. 
Tvoří ji jakýsi asi čtyřmetrový sud. Jde 
o architektonickou zajímavost. Silnička, 
která se vine okolo je rovněž součástí 
Mutěnické vinařské cyklostezky.

Takže celé Moravské Toskánsko je 
skvělým typem výletu i pro Mutěňáky. 
S kolem nebo popřípadě i pěšky.

Ing. Jaroslav Mihola

Školství

Ples Klubu rodičů a Základní školy Mutěnice
Jako téměř každý rok se v sobotu 11. 2. 

2023 konal ples Klubu rodičů a základní 
školy. Pro všechny žáky 9. A a 9. B však 
začala příprava už dlouho před tímto datem 
nácvikem polonézy, výběrem garderoby 
a přípravou výzdoby sálu. 

Nácvik polonézy probíhal již od začátku 
školního roku pod bedlivým dohledem 
paní učitelky Vachové a Prátové. Zpočátku 
jednou týdně, ale později, s blížícím se 
termínem plesu, bylo třeba dopilovat kroky 
polonézy několikrát do týdne, aby byl 
výsledek dokonalý.

Jako téma výzdoby si žáci zvolili noční 

oblohu. Hvězdy proto byly vidět po celém 
sále. Čísla stolů, která se tiskla pomocí 
3D tiskárny, v potemnělém sále dokonce 
i svítila. Fotokoutek byl laděn do modré 
barvy hvězdné oblohy, ale hlavní výzdobu 
tvořily velké hvězdy různé velikosti se 
jmény žáků. Do výzdoby se zapojili žáci 
obou tříd nápady i trpělivou tvorbou. Při 
tom jim pomáhaly kromě třídních učitelek 
také vyučující výtvarné výchovy paní 
učitelka Biegunová a Labudová. 

V pátek před plesem proběhla veřejná 
generálka. Sál byl zcela zaplněn veřejností, 
rodiči i žáky nižších tříd, kteří měli to 
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potěšení vidět, jak společenský tanec 
v rytmu písně Dobytí ráje žáci obou tříd 
spolu s jednou žákyní 8. A zvládli. Na 
výbornou! 

Sobotní ples byl zahájen polonézou žáků 
devátých tříd, na kterou díky úspěšné 
generálce nastupovali již žáci s větší 
jistotou. Po odtančení polonézy následovalo 
sólo s rodiči i učiteli. Po společném focení 
všech tanečníků začala plesová zábava, při 
které nechyběla tradiční dámská volenka 
a rekordně bohatá tombola. K dobré zábavě 
přispěla i kapela Los Playboys, která hrála 
bezvadně.

Pečlivá příprava a organizace plesu 
klubem rodičů se vyplatila, krásná výzdoba 
sálu, fotokoutek, občerstvení a samozřejmě 
předtančení polonézy, to vše zajistilo 
příjemně strávený večer. Velké poděkování 
patří všem, kteří se na přípravě plesu 
podíleli, především pak členkám Klubu 
rodičů pod vedením předsedkyně paní 
Ivany Davidové a také všem štědr ým 
sponzorům.

Myslíme, že tento večer byl velmi zdařilý 
a všichni na něj budeme dlouho vzpomínat. 

Co o nezapomenutelném období řekli 
sami žáci:
… byl to můj první ples, nevěděla jsem, co 
mám čekat…
…celkově se mi líbila choreografie a hudba 
polonézy…
…došlo se podívat hodně lidí, kteř í 
nás podpořili závěrečným obrovským 
aplausem…
…atmosféra u tančení byla tak úžasná, 
až jsem se rozbrečela…
…měli jsme krásně vyzdobený sál…
…líbily se mi světýlka na zábradlí…
…jsem rád, že došla i rodina se podívat…
…líbilo se mi, jak se bavila moje babička 
u baru…
…nejvíce se mi líbila přátelská atmosféra 
žáků a učitelů…
…po půlnoci se učitelé přidali k žákům 
a tancovali všichni spolu…
… na parketě jsme to pořádně roztancovali…
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…byla to jedna z akcí, která nás jako ročník 
sblížila a také spojila dohromady…
… byl jsem rád, že jsem se mohl setkat 
s přáteli a kamarády z loňských ročníků…
…z plesu jsem si odnesla pošlapané nohy 
a zacuchané vlasy…
…byl to pohádkový večer…
…akorát to všechno uteklo moc rychle…

Třídní učitelky 
L. Buchtíková a H. Lenertová 

a žáci devátých tříd

Lyžařský výcvik žáků
V září začal nový školní rok 2022/23, 

který jako vždy ve svém plánu zahrnoval 
lyžařský výcvik žáků. Vhodné počasí však 
pro tuto akci naplánovat nelze. 

Letošní zima se totiž chovala přesně 
naopak, jak jsme potřebovali. Předvánoční 
sníh a mráz vystřídalo následné oteplení 
a na mnoha lyžařských svazích v Čechách 
vyhlíželi návštěvníci sníh marně. I střediska, 
která mají zařízení pro výrobu technického 
sněhu, nebyla v 1. polovině ledna v provozu. 

Nezbylo nám nic jiného, než vyčkávat na 
ochlazení, případně na sněhový příděl 
z oblaků. Dočkali jsme se a lyžařský kurz 
žáků 8. třídy proběhl v termínu 30. 1.–2. 2. 
2023 na Fajtově kopci ve Velkém Meziříčí. 

Následoval druhý lyžařský výcvik, a to 
pro žáky 7. A a 7. B. Tento kurz se uskutečnil 
v termínu 13.–17. 2. ve Filipově údolí. 

Převážná většina žáků naší školy jsou na 
lyžařském kurzu začátečníci, a proto všem 
lyžařským instruktorům patří poděkování 

8.A
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za jejich trpělivou práci při výuce zvládání 
základních lyžařských dovedností.

A jak letošní lyžování prožívali samotní 
žáci?
…mohla jsem strávit výcvik se spolužáky, 
někteří jsme se hodně sblížili…
…měli jsme nějakou fyzickou aktivitu, 
u které byla zábava…
…byl tam výběr z více vleků…
…za jeden den jsem bez problému sjela 
dětský svah…
…byli jsme všichni spolu a mohli si zkusit 
více míst, kde lyžovat…
…rozjely se mi nohy na všechny světové 
strany, nemohl jsem si stoupnout a všichni 
se mi smáli, až se za břicho popadali…
…sjezdovky nebyly moc prudké a namrzlé, 
takže se na nich dalo hezky lyžovat…
…jel jsem ze svahu a jen tak mi upadla lyže 
a musel jsem sjet až dolů po jedné lyži…
…představoval jsem si to bez tolika pádů 
a zranění…
…jeli jsme na skokánky a někdo se na něj 

snažil najet, uklouzlo mu to, zajely mu lyže 
a rozpleskl se na sníh…
…líbily se mi pohodové jízdy ve vláčku, že 
jsme jezdili za sebou…
…spolužákovi se zapíchla lyže a druhá 
čekala nahoře na kopci…
…spolužačka mi přála spadnutí na vleku 
a spadla sama…
…když jsem byla na velikém svahu, neměla 
jsem pocit strachu…
…spolužačka neubrzdila kopec a zajela za 
síťku…
…cesta autobusem byla nejlepší…
…líbil se mi přístup učitelů, to, že nás fakt 
naučili, odešli jsme s tím, že umíme lyžovat 
a že jsme si to užili…
...naučila jsem se lyžovat, i když mi sporty 
moc nejdou…
…měli jsme tak trochu volný týden…
…líbil se mi celkově celý lyžařský kurz…

Mgr. Milan Kovář 
a žáci ZŠ Mutěnice

7.A a 7.B
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Vyučování na druhém stupni trochu jinak

Šesťáci na návštěvě našeho 
obecního úřadu
Dne 20.2. a 24.2. jsme s třídami 6.A a 6.B 

navštívili místní obecní úřad.
Žáci si př ipravili otázky a ptali se 

pracovníků úřadu i pana starosty na věci, 
které je zajímaly. Také jim pracovníci povídali 
o náplni jejich práce. Žáci se chtěli dozvědět 
statistické údaje o obyvatelích Mutěnic 
i o sobě. Zajímalo je například, kolik lidí se 
v obci jmenuje Josef a zjistili jsme, že je to 
více než sto. Podívali se na katastrální mapy 
a učili se v nich orientovat. Žáky zajímalo, 
jaké stavební projekty má obec rozpracované 
a jak se vyznat v jejich nákresech. Také si obě 
třídy vyzkoušely denní hlášení, která jste si 
v dané dny mohli poslechnout. Do hlášení 
se vrhli žáci s vervou a na namluvení zpráv 
si dali záležet.

Divadlo v anglickém jazyce
Již poněkolikáté jsme navštívili divadlo 

v anglickém jazyce pro žáky základních 
škol. Tentokrát jsme si vybrali náročnější 
komediální představení Peter Black, hrané 
pouze anglicky. Pojednává o Peterovi, který 
v jeden den ztratí všechen svůj majetek 
a snaží se se situací vypořádat. Žáci si 
ve vyučovací hodině před představením 
prošli slovní zásobu, dále nahraný rozhovor 
z příběhu, dějově se odehrávajícím před 
samotným představením. Po návštěvě 
divadla následovala další nahrávka, kde se 
žáci dozvěděli zakončení příběhu.

 Celé představení i s aktivitami do 
výuky mělo přispět ke zdokonalení žáků 
v anglickém jazyce.

Kamila Václavovičová

Sedmáci ve Vida centru a Technickém 
muzeu v Brně

V úterý 7. března jsme se žáky 7. tříd 
navštívili Vida centrum a Technické muzeum 
v Brně. Den byl zaměřený na propojení 
vztahů mezi fyzikou a přírodopisem. Poznáte 
pod mikroskopem blechu, krev nebo křídlo 
motýla? Objevovali jsme kouzlo mikrosvěta, 
kde i obyčejné věci vypadají výjimečně. 
Ve Vida centru v Brně si žáci na vlastní 
kůži připravili preparát a vyzkoušeli práci 
s optickým mikroskopem. Mikroskop si 
vyrobili také z vlastního chytrého mobilního 
telefonu, který funguje skoro stejně dobře 
jako ten laboratorní.

Další zajímavá část exkurze probíhala 
v  t e c h n i c k é m  m u z e u ,  k d e  j s m e 
experimentovali, zkoušeli a poznávali hrou 
svět fyziky. Na vlastní kůži jsme si vyzkoušeli 
mnoho fyzikálních zákonů.
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Recenze žáků 7. tříd:
• Hodně mě bavilo mikroskopování a líbilo 
se mi v muzeu, jak jsme si ty věci mohli zkusit 
a nemuseli jsme se jenom dívat.
• Bavilo mě objevovat, vynalézat a poznávat, 
jak všechno funguje.
• Nejvíc mě bavil oceán v láhvi a rotující 
místnost.

• Zaujala mě přednáška o elektronové 
mikroskopii, kde jsem se naučila pracovat 
s mikroskopem.
• Všem bych doporučila, aby se tam zajeli 
podívat.

Denisa Zemánková
a žáci 7. ročníku

Výpravy dětí 1. stupně za zábavou i poznáním

Být astronautem a letět do kosmu – sen 
mnoha chlapců, ale i dívek

Tento sen se stal skutečností pro žáky 
druhého a třetího ročníku, kteří se v pátek 
24. února 2023 vydali na dobrodružnou 
cestu k bližšímu poznání vesmíru, galaxií 
a souhvězdí. Navštívili planetár ium 
a hvězdárnu Brno, kde byl pro ně přichystán 
výukový program s názvem Astronaut.

Pořad začal v digitáriu brněnského 
planetár ia moderovaným v ýkladem 

o planetách, hvězdách, souhvězdích 
a také o tom, proč se střídají roční období 
a proč je Slunce v zimě nízko a svítí krátce, 
a naopak v létě je vysoko a svítí dlouze. 
Součástí představení byla i prohlídka 
hvězdné oblohy, ukázka nejnápadnějších 
a nejznámějších hvězd, souhvězdí a těles 
Sluneční soustavy.

Víte, že jedním z nejzajímavějších objektů 
oblohy vůbec je Velká mlhovina v Orionu 
M42? Jedná se o prachoplynný oblak, ve 

Návštěva planetária a hvězdárny Brno
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kterém v současnosti dochází ke zrodu 
nových hvězd. Oblast je viditelná pouhým 
okem, lépe však vynikne v dalekohledu, 
který odhalí prachové struktury v mlhovině 
a centrální mladou čtyřhvězdu označovanou 
jako Trapez. 

V další části se žáci vydali na průzkum 
vesmíru na palubě raketoplánu a navštívili 
i mezinárodní kosmické stanice. Nahlédli do 
astronautova těla, kde na ně čekal nácvik 
stavu beztíže. V neposlední řadě si žáci 
sami mohli zjistili, jak těžké je dobývání 
vesmíru a co všechno pobyt na oběžné 
dráze obnáší. Místy se jim ze všech prožitků 
točila hlava tak silně, až se museli pevně 

přidržovat opěradel svých „pilotních“ 
křesílek.

Na závěr všichni prozkoumali vědeckou 
stezku před planetáriem, kde měli možnost 
osobně si vyzkoušet několik hravých 
experimentů z fyziky a astronomie, jako 
například astronomický dalekohled, 
planetární siloměr, krasohled, planetární 
rower a pixelovou stěnu.

Odjížděli jsme plni nadšení, zážitků 
a touhy se sem znovu vrátit a zkoumat dále. 

Za vesmírnou posádku 
Mgr. G. Komínková

Ve čtvrtek 23. února jsme s žáky 5. tříd 
navštívili divadelní představení na motivy 
románu Dědicové od Williama Goldinga 
s názvem Homo zabijens: Konec lovců 
mamutů v brněnském Divadle Polárka. 
Vrátili jsme se do doby před tř iceti 

tisíci lety, ve které došlo ke sporu mezi 
neandertálskou skupinou a lidmi homo 
sapiens sapiens, tedy s lidmi, jako jsme 
my. Divadelní představení bylo pojato 
komicky, proto rozesmálo a pobavilo 
úplně všechny. Naši žáci se dokonce 

Páťáci v Divadle Polárka
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přímo v hledišti zblízka setkali s herci, 
kterým se touto interakcí podařilo diváky 
nejen zapojit, ale také je do děje více 
vtáhnout. 

Po skončení divadelního představení 
jsme si udělali menší procházku Brnem.

Recenze žáků 5. tříd:
„Líbilo se mi, jak po nás neandertálci 

házeli křupky a lozili po sedadlech mezi 
námi.“

„Na divadelním představení se mi líbily 
herecké výkony, masky a jejich kostýmy.“

„Obdivuji herce, že nezapomněli text 
nebo to aspoň uměli skvěle zamaskovat, 
protože jsme nic nepoznali. Ještě se mi 

líbilo, že diváky vtáhli do děje.“
„Moc se mi líbilo, jak hledali svůj 

domov, chodili po našich sedačkách a jak 
po nás chtěli stříknout vodu. To jsem se 
i lekla.“

,, Nevím proč, ale v zádi celou dobu 
seděla v autě nějaká paní a nic nedělala.“

,,V těch dávných časech to měli těžké, 
myslím si, že my to oproti nim máme 
hodně lehké.“

,, Ještě se mi líbilo to, že ze vzduchu 
padaly pírka a balónky.“

Mgr. Eva Grdinová 
a žáci 5. tříd

Třeťáci v kině Svět Hodonín

Jednou z akcí třetích tříd bylo v lednu 
zhlédnutí nové české pohádky Největší 
dar v nově zrekonstruovaném kině Svět 
v Hodoníně. Atmosféra s popcornem, 
pohodička v malém promítacím sále byla 
přímo rodinná. Pohádka nás zavedla do 
minulosti, kdy na zemi vládli pohanští 
bohové a bohyně (např. Svarožic, 
Radegast, Morana, Vesna...). Děj se 
odehrával v malé valašské vesničce. Jak 
to dopadlo, když se bohové začali plést 
do života lidí a naopak? Zvítězila Morena, 
bohyně zimy, která na zemi přinesla 
věčný led a mráz, nebo ji přemohly 
bohyně jara, léta a podzimu? Dozvěděl se 
nejvyšší bůh Svarožic o Morenině řádění 
včas a vrátil koloběh čtyř ročních období 
do rovnováhy? Kdo mu přitom pomohl? 
Neprozradíme, na otázky neodpovíme, 
běžte se sami podívat. Pohádka se nám 
líbila. Po představení jsme si prošli 
Hlavní třídu a ukázali si důležité budovy 
Hodonína: radnici, kostel sv. Vavřince, 

banky, úřady, knihovnu, galerii, sochu 
T.G. Masaryka, autobusové a vlakové 
nádraží. Jeli jsme tam i zpět autobusovou 
a vlakovou dopravou, což zvýšilo naše 
sebevědomí slušně a zdárně cestovat.
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Návštěva Městské knihovny a Městského úřadu v Hodoníně

Na začátku února jsme my třeťáci 
opět cestovali autobusem do Hodonína, 
kde jsme navštívili Městskou knihovnu 
v Hodoníně. V rámci výukového programu 
nás paní knihovnice seznámila s knižní 
tvorbou spisovatelky Ivy Procházkové. 

Potom jsme se přesunuli na exkurzi 
do městské radnice. Přivítali nás tř i 
zaměstnanci radnice: paní R. Bírešová, 
pan místostarosta V. Salajka a starosta 
L. Střecha. Paní H. Šupálková nás 
zavedla do zasedací místnosti, ve 
které se setkávají starostové okolních 
vesnic okresu Hodonín. Zde nás zaujala 
obrazárna všech starostů, kteří na 
radnici doposud úřadovali. Prohlédli 
jsme si obřadní síň s velkými varhany, 
městské insignie. Pan místostarosta 

nás pozval do své kanceláře, kde jsme 
dostali pastelky, Fruko a brožurku 
o Hodoníně. Nakonec jsme se seznámili 
osobně i s panem starostou. Paní 
průvodkyně nás zavedla do regionálního 
centra, kde žáci dostali drobné dárky 
na památku. Poslední tečkou našeho 
výletu byla lahůdka v podobě pizzy, 
kterou jsme si vychutnali na Hlavní třídě. 
Spokojeni jsme se vrátili autobusovou 
linkou do školy. Jsme rádi, že konečně 
po Covidu můžeme společně podnikat 
různé třídní výlety a exkurze.

Třídní učitelky 
Markéta Labudová 

a Martina Vybíralová
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Společné akce školní družiny

Předvánoční pořad s divadlem Matýsek
V dnešní uspěchané době je těžké 

zaujmout děti něčím novým, zajímavým, 
a hlavně takovým programem, který by 
je bavil. Proto jsme si v předvánoční čas 
pozvali do školních družin pro nás méně 
známé divadlo Matýsek a doufali jsme, že 
se program bude dětem líbit. 

D i v adlo je  z áje zdové,  č inoher ní 
s repertoárem pro děti 1. stupně. Pan 
Vaněk, který divadlo provozuje, k nám 
přijel se svým komponovaným hudebním 
pořadem Vánoční zpívání. Děti si zazpívaly 
známé i méně známé vánoční písničky 
s nevšedními hudebními nástroji, vyřešily 
několik hádanek. Je vidět, že Matýsek 
s dětmi umí pracovat, pohladit po duši 
a proměnit nezáživné divadlo v divadlo 
zábavné, hravé a veselé.

Naše předtuchy se vyplnily, divadlo se 
dětem velmi líbilo a byli bychom moc rádi, 
kdyby nás zase někdy navštívilo.

Novoroční veselí
První týden v novém roce jsme byli všichni 

v plném očekávání. Jelikož byly děti před 
Vánocemi nemocné, rozhodli jsme se, že 
dárečky a vánoční radovánky si ponecháme 
až na leden. 

V tak dlouho očekávaný den jsme s dětmi 
hráli různé hry, řešili kvízy a hádanky, 
zazpívali vánoční písničky, také jsme 
ochutnali vánoční cukroví a exotické 
ovoce. Poté si všichni s nedočkavostí 
postupně rozbalovali dárečky, nejenom 
mezi kamarády, ale i dárečky, které nám 
nadělil Ježíšek do družiny. Děvčata měla pod 
stromečkem vytouženou kuchyňku, chlapci 
byli spokojeni s různými hrami a domácí 
dílnou, nechyběly ani různé stavebnice 

a stolní společenské hry. Dětem se dárečky 
moc líbily. Tato chvíle nám opět připomněla 
nejkrásnější svátky v roce, ve družině nám 
to ještě jednou krásně zavonělo Vánocemi 
a pomalu jsme se začali těšit na další svátek 
- Tři krále.

Tři králové
Po Novém roce navštívily děti ze školní 

družiny kostel, aby si připomněly svátek Tří 
králů. S paní katechetkou Dagmar Prchalovou 
si povídaly, že je to svátek Zjevení Páně. Ve 
skutečnosti jde o tři mudrce, kteří v Betlémě 
navštívili krátce po narození Ježíše a jako 
dary mu přinesli zlato, myrhu a kadidlo. 
V mnoha zemích obcházejí po vesnicích tři 
postavy králů, které zastupují tři mudrce. 
Zastaví se u každého domu a těm, kteří 
krále obdarují, napíší králové posvěcenou 
křídou nad dveře formuli požehnání K + M + 
B. Dozvěděli se, že tento nápis neznamená 
první písmena oněch králů, ale latinské 
Christus mansionem benedicat – Kristus ať 
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obydlí žehná po celý rok.
Děti si pak společně prohlédly pohyblivý 

betlém a některé se zastavily u andělíčků 
a obdarovaly je mincí. Za to jim andělíčkové 
poděkovali kývnutím hlavy. Pří jemné 
odpoledne v kostele zakončily děti koledou 
My tři králové jdeme k vám…

Chovatelský kroužek
V letošním školním roce mají děti ze školní 

družiny možnost navštěvovat chovatelský 
kroužek, který pořádáme ve spolupráci 
s ekocentrem Dúbrava Hodonín.

Každých 14 dní za námi do školní družiny 
přijíždějí lektorky z ekocentra a nikdy 
nepřijedou s prázdnou. Na každou schůzku 
přivezou nějaké živé zvířátko. O něm se děti 
dovídají, jak se chová, čím se živí, odkud 
pochází a další zajímavosti. Děti se seznamují 
s exotickými druhy živočichů, které znaly 
zatím jenom z obrázků. Pozorovali jsme 
už morče, fretku, šneky, agamu, osmáka, 
činčilu, želvu nebo hady. Jistě se v družině 
potkáme živě i s dalšími zajímavými tvory 
a naučíme se, jak o ně pečovat. Součástí 
každé schůzky je také nějaká zajímavá 

hra, která podporuje a rozvíjí znalosti dětí 
z oblasti přírodovědy a ekologie. Pro děti 
je toto další nová aktivita, kterou bychom 
jim bez spolupráce lektorek nedokázali 
sami nabídnout. Proto se budeme snažit 
o spolupráci i v dalším období.

Vychovatelky školní družiny

Nahlédnutí do zájmových kroužků ve škole

V minulém zpravodaji jsme informovali 
o tom, které kroužky pracují v letošním 
školním roce v naší škole. Tentokrát vám 
chceme trochu přiblížit, co se v některých 
kroužcích událo.

Výsledek práce kroužku Polonéza jste 
mohli vidět na plese klubu rodičů a školy. 
Snažení žáků, kteří navštěvují semináře 
z jazyka českého a matematiky, se jistě 
projeví v brzké době snad úspěšným 
zvládnutím přijímacího řízení na střední 
školy… Budeme deváťákům držet palce, 

aby dopadlo co nejlépe a na svoji vysněnou 
školu se dostali.

Oba kroužky Florbalu i další sportovní 
kroužek Buď v pohybu se také scházejí 
pravidelně a dětem nabízejí smysluplné 
vyžití v oblasti pohybových a sportovních 
aktivit.

Žáci zájmového útvaru Keramika vytvořili 
spoustu hezkých a nápaditých výrobků. 
Ty dělají radost a parádu v nejedné 
domácnosti. Kdo přijde do budovy školy, 
může se s prací tohoto kroužku seznámit 
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i na pravidelných výstavkách v Galerii na 
chodbě.

V letošním školním roce opět pracuje 
kroužek Zdravé vařeníčko, kde se žáci učí 
připravovat pokrmy ve školní kuchyňce 
za použití běžných surovin, ale objevují 
i suroviny jako pohanku, jáhly, rýžovou 
a tapiokovou mouku aj.

Během měsíce ledna žáci navštívili 
místní  pizzer ii ,  kde měli  možnost 
nahlédnout a zároveň i vyzkoušet vaření 
v profesionální kuchyni.

Během t ř í hodinové návš těv y se 
dozvěděli zajímavosti o výrobě a přípravě 
pizzy, kterou si pod vedením kuchaře 
mohli sami připravit. 

Úkol to nebyl jednoduchý: manipulace 
s těstem, neustále moučení, válení, 
roztahování těsta, př íprava surovin 
s následným rozkrojením a servírováním, 
to vše dalo dětem pěkně zabrat.

Odměnou všem bylo příjemné posezení 
s vlastnoručně vyrobenou pizzou, povídání 
s kamarády a zhodnocení své práce.

Děti byly plné nadšení, dojmů. Věří, že 
si návštěvu opět někdy zopakují.

Ve včelařském kroužku se pilně pracovalo 
také v zimním období. Na podzim se 
členům kroužku pod vedením jejich 
vedoucího podařilo úspěšně zazimovat 
4 včelstva, když provedli několik léčení 
proti včelí nemoci varroáze. Přes celou 
zimu se teoreticky připravovali na soutěž 
včelařských kroužků Zlatá včela, sbírali 
měl spadenou na podložce pod včelami 
pro ověření jejich zdravotního stavu. 
Také stloukali a drátkovali rámečky, 
rozváželi štěpku kolem nově vysazených 
ovocných stromků, ochutnávali med. 
Učili se i včelím tanečkům a ostatním 
způsobům dorozumívání včel. A teď již 
netrpělivě vyhlížejí teplé jarní dny, kdy 
konečně včelky vyletí z úlů a začnou nosit 
pyl a slaďoučký nektar, ze kterého vyrábějí 
med. Všichni už se těší na ten bzukot, až 
budou moci do včel a pořádně prozkoumají 
život v úle. 
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Od začátku letošního školního roku 
pracuje v naší škole nově také kroužek 
historického šermu. Žáci se v prvním 
pololetí věnovali hlavně posilovacím 
cvikům, úpolovým soutěžím, naučili se 
bezpečně padat. Vše je potřeba k tomu, 
aby se mohli vrhnout do šermování. Proto 
děti navštívili starší kolegové ze skupiny 
historického šermu Dračí úsvit, aby jim 
ukázali jednotlivé fáze tohoto umění. 

V závěru schůzky si pak členové kroužku 
oblékli opravdovou zbroj a pod vedením 
svých vedoucích i členů Dračího úsvitu 
si vyzkoušeli některé z bojových taktik. 
Obecenstvo tentokrát tvořili žáci ze školní 
družiny.

Dagmar Pochopová 
a vedoucí zájmových kroužků

Předškoláci v základní škole

Velmi úzkou spoluprací mezi mateřskou 
a  z ák ladní  školou js ou sp ole čné 
a propojené projekty. Jedním z nich byl 
i kurz Předškolák v ZŠ, který byl letos 
pod vedením učitelek Denisy Zemánkové 
a Lenky Kůřilové. 

Kurzu se účastnilo 30 předškolních dětí 
z MŠ a jejich rodiče. V celém programu 
se objevovaly metody Dobrého startu do 
základní školy s prvky grafomotoriky.  Děti 
měly možnost seznámit se s prostředím 
školy a třídami. V šesti promyšlených 
a vypracovaných lekcích se postupně 
rozvíjela složka zraková – rozlišování 
grafických znaků, složka pohybová – 
provádění gest ke graf ickým znakům 
a složka sluchová – spojená s mluveným 
slovem a melodií. 

Náročnost lekcí se postupně zvyšovala. 
V oblasti grafomotoriky jsme se zaměřili 
na uvolnění ramenní ho, loketní ho 
a zápěstního kloubu jak při cvičení, tak 
při psaní či kreslení, a to s dohledem 
správného držení psacích potřeb. V oblasti 
čtenářské pregramotnosti jsme se věnovali 
logopedickým a jazykovým chvilkám, 
artikulačním cvičením, hledání rýmů, 
správné v ýslovnosti, rozkladu slov, 
a to vše s pomocí pohádek. V oblasti 
matematické pregramotnosti byly využity 
prvky Hejného matematiky, jednoduché 
krokování, spojování podle daných 
vlastností, znalost geometrických tvarů, 
určování počtu a pravolevé orientace. 
V průběhu celého kurzu jsme využívali 
nejen pracovní listy v lavicích, ale pracovali 
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jsme i na interaktivní tabuli a na koberci při 
manipulaci s obrázky. 

Touto formou se rodiče mohli seznámit 
s ukázkami metod pro domácí práci 
s dětmi a byly jim nabídnuty konzultace při 

posouzení připravenosti a školní zralosti 
dětí.  

Za mateřskou školu napsala 
Lenka Kůřilová

Kultura

Kulturní komise koordinuje kulturní 
a společenský  život v obci a spolupráci 
s místními spolky.

V současné době jsme př ipravili 
p ř e h l e d n é  i n f o r m a č n í  t a b u l e 
s nadcházejícími kulturními a vinařskými 
akcemi pořádanými obcí i jednotlivými 
dobrovolnými uskupeními. Pro větší 
informovanost  aktualizujeme kalendář 
podchycených akcí pro veřejnost také 
v tomto čtvrtletním zpravodaji.

Rádi bychom vás pozvali nejen na 
květnové Dět ské krojované hody 
s dechovou hudbou Veselá muzika 
z Ratíškovic, ale i na červnový Dětský 
den s diskotékou, hrami a plyšovými 
postavičkami 4.6. do amfiteátru. 

Děti se již s kamarády ze známých 
pohádkových seriálů měly možnost 
s e t k a t  n a  b ř e z n o v é m  D ě t s k é m 
maškarním plese, kde se  to pestrými 
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maskami jen hemžilo. Program byl 
připraven v cirkusovém stylu s krásnými 
dekoracemi a t ygrem jako živ ým. 
Občerstvení u baru a sladké drobnosti 
připravili členové komise, nechyběly 
ani balónky, cukrová vata nebo dětské 
tetování a malování na obličej. Proto 
věříme, že i v létě přijdou všechny děti, 
které mají rády tanec a zábavu, oslavit 
svůj svátek. 

Starším dětem a dospělým divákům  
nabízíme představení pražského divadla 
BEZ DEBAT, které uvede 2.6. komediální 
zpěvohru ŠKOLA ZÁKLAD ŽIVOTA, do 
které jsou zakomponovány populární 
písničky třicátých let. Hru napsal na 
popud E.F. Buriana středoškolský učitel  
Jaroslav Žák a později na základě této 

divadelní hr y vznikla předloha pro 
úspěšný film Martina Friče. Přijďte si 
zopakovat nezapomenutelné hlášky 
a připomenout  autorovo laskavé ironické 
vidění školy jako sportovního zápasu. 

Jistě si z právě připravovaných akcí 
vyberete. 

Jana Ševčíková
předseda kulturní komise
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kulturní akce 2023
Košt vína   1. dubna 2023   areál sklepů 

Den otevřených sklepů  22. dubna 2023   Búdy

Šprtec – Český pohár  7. května  2023   sál KD

Ameriky mezi sklepy   19.-20. května 2023  amfiteátr

Pohádkový les    13. května 2023    u ZŠ

Dětské hody    21. května 2023   amfiteátr

Šprtec- Turnaj série GP  27. května 2023   sál KD

Dětský den    27. května 2023 Hasiči, Kynolog.klub

Divadlo Škola, základ života 2. června    amfiteátr

Dětský den s diskotékou   4. června 2023   amfiteátr

Letní noc    10. června 2023   amfiteátr

Pétangue turnaj   10. června  2023   Sokol

Festival Mezi sklepy   16.- 17. června 2023  amfiteátr

Olympijský běh    21. června 2023   Sokol

Noc pod Mutěnsků horů   8. července 2023   amfiteátr

Duel vinařů    22. července 2023  amfiteátr

Volba stárků

Dne 26.prosince 2022 na Štěpána 
proběhlo volení stárků a sklepníků 
na Obecním úřadě. 
Jako stárci byli zvoleni: 
1. pár Ondřej Svoboda a Kristina Kabelová
2. pár Robert Buš a Lucie Čajková
Volba sklepníků pak připadla na:
1. pár Matyáš Esterka a Lenka Dvoracká
2. pár Kristián Esterka a Vendula Pavková



34          Jarní zpravodaj

Organizace v obci

Sdružení dobrovolných hasičů Mutěnice

P ř e d c h á z e j í c í  r o k  2 0 2 2  s e 
s připraveností naší zásahové jednotky 
rozloučil v posledním dnu roku stylově  
v ýjezdem k požáru průmyslového 
objektu v Mutěnicích a úplně stejně 
začal i tento rok , kdy 1.1.2023 byla naše  
jednotka povolána k hašení požáru 
kontejneru tř íděného odpadu před 
obchodem Hruška, taktéž v Mutěnicích.

Celý uplynulý rok připravil 50 událostí, 
kde byla potřeba  pomoc našich hasičů-
15x požár nejen v katastru naší obce, ale 
i v okolí, 11x technická pomoc, 3x planý 
poplach a 20x ostatní pomoc (jakož to 
navážení vody, požární dozory, čištění 
a oplach komunikace po bouřkách,  
atd.). 

Bohužel, výjezdy k planým poplachům 
jsou čím dál častější a potýkají se s nimi 
všechny zásahové jednotky. Z hlediska 
f inančního to není levná záležitost. 
V případě neoprávněného planého a  
dokonce úmyslně vyvolaného poplachu, 
kdy musí příslušná jednotka požární 
ochrany vyjet, stojí nemálo finančních 
prostředků občanů ČR. Co je to PLANÝ 
POPLACH? Je to zbytečný  výjezd požární 
jednotky  vyvolaný z důvodu ohlášení 
požáru nebo jiné události, která se na 
místě nepotvrdila. - Jsou uplatňovány 
sankce za zneužití ? - Ano, sankce jsou 
vždy striktně stanoveny právním řádem 
ČR. Fyzická osoba, která uskutečňuje 
takzvaná zlomyslná volání, se dopouští 
přestupku dle §119 odst. 1 písm. e) zákona 
o elektronických komunikacích, a může 

jí být uložena pokuta až 200 000 Kč. 
V souvislosti se zlomyslným voláním lze 
hovořit až o trestném činu:"poškození 
nebo ohr ožení  pr ovozu  obe cně 
prospěšného zařízení"  a trestného činu 
"šíření poplašné zprávy". Fyzická osoba, 
která vědomě, bezdůvodně př ivolá 
jednotku požární ochrany nebo zneužije 
linku tísňového volání, se dopouští  
též  přestupku proti zákonu o požární 
ochraně a je pokutována. Př ípady 
planých poplachů nelze paušalizovat, 
je vždy třeba každý zbytečný výjezd 
jednotky prošetř it se všemi danými 
okolnostmi.

V jarním období se nejvíce setkáváme 
s výjezdy k hašení požárů pálených 
travin, je to nešvar, který každoročně 
nastává.

Takže, doufám, že i při  úklidu suché  
trávy, révy a suchých větví na svých 
pozemcích budete opatrní, odpad budete 
svážet do bio kontejnerů nebo jej budete 
skladovat pod svými vinicemi u cest, 
kde jej naloží a odvezou pracovníci 
skládky. Pokud už musíte pálit, tak 
pálení klestí ohlásíte naší jednotce 
nebo na obci vypsáním odpovídajícího 
formuláře a budete bezpečně  toto pálení 
dozorovat.

A teď něco málo k činnosti. Výroční 
valná hromada SDH Mutěnice proběhla 
v měsíci únoru, seznámili jsme se 
s úkoly, které na nás čekají, zhodnotili 
práci  za minulý rok , k terou jsme 
vykonali, vyslechli zprávu o zásazích, 
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o hospodaření, o práci revizní komise, 
o dobrovolných brigádách i o práci 
oddílu Mladý hasič.

Ve spolupráci s vedením obce se 
připravuje rekonstrukce naší klubovny, 
která slouží jako volební místnost, je 
pronajímána i jiným spolkům ke konání 
schůzí, školení, jako i oby vatelům 
Mutěnic, kdy si klubovnu mohou pronajat 
pro rodinná setkání, oslavy nebo svatby.  
V březnu je opět naplánován sběr 
železného šrotu, brigáda na hasičce, pro 
členy SDH pálení čarodějnic. 

Oddíl Mladý hasič už reprezentuje na 
halových soutěžích, obě  mužstva mladší 
i starší vyrazila lovit poháry a diplomy. 
První soutěž ve Velké nad Veličkou, 
kde byla velká konkurence 51 mužstev, 
už mají za sebou a na další halovku se 
těší 1.4. do Vracova. Potřebují získat 

zkušenosti, aby nám pak ty poháry vozili 
často. Moc jim fandíme, intenzivně se 
připravují a už by si nějakou tu medaili 
zasloužili. 

Na konec měsíce května připravujeme 
Dětský den  pro všechny malé nezbedy, 
kteří rádi soutěží . Setkáme se v sobotu 
27.5.2023 na hřišti u základní školy, 
př ipraveny budou soutěže, ukázka 
dovednosti oddílu Mladý hasič, ukázka 
Kynokogického spolku  Mutěnice, ukázka 
v yprošťování osob př i autonehodě 
jednotkou SDH Žarošice.  Po celé 
odpoledne bude probíhat i malování 
obličejíků a občerstvení pro malé i velké 
bude zajištěno. Těšíme se na vás.

Ivana Blahová

Zásahový GINA Tablet + pořízení 
věcných prostředků PO

Dotační program:
Podpora jednotek sborů dobrovolných 
hasičů obcí Jihomoravského kraje pro rok 
2022
Poskytovatel dotace: Jihomoravský kraj
Výše dotace:  98 000 Kč
Termín realizace: 1/2022 – 12/2022

V roce 2022 se nám podařilo získat díky 
dotaci Jihomoravského kraje a podpoře 
obecního úřadu Mutěnice výjezdový tablet 
GINA System. Tento výjezdový tablet je 
umístěn ve vozidle, kdy při vyhlášení 
poplachu pro jednotku se zobrazí přesné 
informace o dané události, zapne se 
navigace, která nás dovede na přesné místo 
určení v nejrychlejším čase. Zabudovaná 

nouzová navigace Sygic navádí jednotky 
na místo co nejrychleji. Zabývá se také 
uzavírkami silnic, jednosměrkami nebo 
rozměry zásahového vozidla.

Na tabletu zároveň vidíme, o jakou 
událost se jedná, kdo tuto událost oznámil, 
které další jednotky jedou nebo již jsou 
na místě.

Velkou výhodou tabletu jsou ,,statusy“, 
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díky kterým nám odpadá komunikace 
s operačním střediskem pomocí vysílačky, 
kde pomocí těchto statusů odešleme 
zpětnou vazbu, že vyjíždíme k dané 
události, že jsme na místě, že se vracíme 
zpět na základnu, popřípadě, že na místo 
dorazila policie nebo záchranná služba.

Pomocí tabletu můžeme také pořizovat 
videa nebo fotografie, které můžeme 
ihned odeslat na operační středisko nebo 
jednotkám, které jedou za námi k události, 
a tím pádem mají větší přehled, jak to na 
určeném místě přesně vypadá.

Díky tabletu si můžeme otevřít i datové 
sklady, kde jsou různé plány budov, jako 
jsou například Základní a mateřská škola, 
různé firmy, nákupní střediska a jiné, díky 

těmto plánům se při mimořádné události 
dokážeme lépe orientovat v prostorách 
těchto budov. Dále tablet obsahuje 
i kompletní seznam hydrantů jak v naší 
obci, tak i v okolních dědinách a městech, 
díky tomu můžeme u požáru vyhledat 
nejbližší hydrant a zajistit si tak dostatečné 
množství vody k likvidaci požáru.

Kompletním GINA Systemem máme 
nyní vybavena obě dvě zásahová vozidla 
CAS 30 Scania a dopravní automobil Fiat 
Ducato. Díky tomu se naše dojezdové časy 
k dané události zkrátily i o několik minut, 
které jsou ve většině případech hodně 
důležité.

Robert Forch
velitel SDH

Vinařský spolek Mutěnská hora 
Vážení spoluobčané,
na konci minulého roku proběhl 

j i ž  t r a d i č n í  s i l v e s t r o v s k ý  k o š t 
svařáků. Zpočátku deštivé a teplé 
počasí nenahrávalo tomu, že se akce 
vydaří. Počasí se nakonec umoudřilo 

a tradiční silvestrovský košt, který se 
v Mutěnicích koná již dlouhé roky, se 
nakonec velmi dobře vyvedl. Vysoká 
účast nejenom místních oby vatel, 
ale i z okolních obcí svědčí o tom, že 
si silvestrovský košt svařáků našel 
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své stálé příznivce. Speciální druhy 
svařených vín př ipravovali s láskou 
členové našeho spolku. V závěr u 
silvestrovského koštu došlo také na 
improvizovanou výrobu speciálního 
svařáku přímo před zraky návštěvníků, 
a to z důvodu uspokojení těch, kteří se 
na akci dostavili až na samém konci. 
Ochutnat bylo možné originální TURBO, 
NÁ MOŘNÍK A , RŮŽOV Ý, KL A SICK Ý, 
VÁNOČNÍ PUNČ a silvestrovský SPECIÁL. 
Celkem jsme ochutnali 350 l svařených 
vín a 50 l silvestrovského čaje s ovocem. 
Přípravy na oslavy ukončení starého 
roku tak byly oficiálně zahájeny.

V letošním roce nás čeká několik 
akcí, které bude naše sdružení opět 
pořádat. Mezi ně patří tradiční výstava 

vín, která se uskuteční 1. dubna v areálu 
Sklepy Jarošek v Mutěnicích. Začátek 
je v 10.00 hod. Atmosféru zpříjemní 
cimbálová muzika. 

V létě se můžete těšit také na již 
tradiční Noc pod Mutěnsků horů, která 
se uskuteční v létě kolem svátků Cyrila 
a Metoděje. Pravidelně vás budeme 
informovat na našich facebookových 
stránkách a internetu. Jménem našeho 
vinařského spolku vám přejeme krásné 
Velikonoce a hodně zdraví.  

Za spolek Mutěnská hora
Marek Ištvánek
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Jaký byl fašaňk a co přichází po něm? 

Děti ze souborů Súček a Mašlička 
připravily ve spolupráci s cimbálkou 
v pořadí  j i ž  č t v r tou obnovenou 
fašaňkovou obchůzku. Celé dopoledne 
s muzikou obcházely maškary v průvodu 
dědinu, černily lidi sazemi a vybíraly 
peníze do kasiček na basu, na kalafunu, 
na nové třaslavice, kasanice a zvaly 
k muzice. O různé malé taškařice nebyla 
nouze, protože rozpustilost je maskám 
vlastní. Na odpolední zábavě si děti 
zvolily nové stárkovské páry: Beátku 
a Toníka a Barborku s Františkem. 
Všichni si zatančili při cimbálce. Děti 
berou fašaňk jako lidovou tradici, snažili 
jsme  se dodržet i tradiční složení masek 
v průvodu, ale samozřejmě dle vlastní 
fantazie vytvořili chlapci a děvčata 
i masky nové, neotřelé a jejich rodiče jim 
v mnoha případech výtečně sekundovali.  
A stejně jako ty naše zvídavé děti, tak i já 
jsem byla zvědavá, jaké bývaly fašaňky 
a Velikonoce dříve u nás v dědině. 

Tak pojďme do doby „nedávné“,  třeba 
o šedesát, sedmdesát i více let zpátky.

„Dobrý den, tetičko,“ děti od sousedů 
slušně pozdravily. „Maminka vám 
vzkazujů, že nám máte dat ty formy.“  
Tetička se otočila, něco poštrachala ve 
šporheltu a šup, rukama od sazí všechny 
tři děti počernila. „Tady máte formy, inší 
už nejsů,“ smála se tetička i sousedův 
strýček. Ulinka s Mařkou se čertily, že 
se zase, stejně  jako v loni, nechaly 
nachytat, jenom Jožinek plakal, jak se 
polekal. A to bylo teprve ráno. Honem 
domů, než budou chodit koti! Tak se 
říkalo maškarám. 

„Koti tu chodívali odjakživa,“ vypráví 

mi tetička Ulka. „Většinů to byli svobodní 
klučiska oblečení za maškary, za smrť, za 
ženské, za medveďa, ženicha s nevěstů. 
Chodívávali v úterý před Popeleční středů 
po svobodných děvčatech a po barákoch, 
kde jim otevřeli. Jezdívali aj s koňma, 
zpívali, a kde mohli co zebrat, třeba aj 
prádlo ze šňůry, krpce, konvu, co sa kde 
na dvoře válalo, všecko brali. A večer 
u muziky sa to dražilo. Ne jedna stařenka  
si poznala ukradené  bombarďáky,  
kordulu, nebo drndulu.“ Vzpomínání 
tetiček má své kouzlo. Napadlo mě zeptat 
se, co jsou vlastně ty formy. „No formy sú 
formy. To ťa, děvčico, celú zamažú, buď 
sazama, vixem a nebo třeba povidlama. 
Šeckým černým.“ Na otázku proč, se mi 
dostává odpovědi, že je to „příprava“ na 
popelec. Vyptávala jsem se po známých 
v sousedních dědinách, ale nikde se 
formy nedávaly, jenom v Mutěnicích. 
Proto i letošní maškary vyšly do průvodu 
s „vixem“ na boty a rozverně rozdávaly 
„popelce“ všem, koho potkaly. 

Podšable se v  Mutěnicích moc 
netančily, to spíše v okolních dědinách, 
ale fašaňkové písničky se zpívávaly, 
hlavně při harmonice. Muzika bývala 
buď v hospodě nebo na „liďáku“ 
a s půlnocí už byl půst. Postupem času 
se fašaňkové veselí přesunulo z úterý 
na sobotu, kdy je více času, a je spojeno 
se zabíjačkami, jarmarkem, průvodem 
maškar a krojovanými zábavami.

Během čtyřicetidenního půstu nebylo 
mnoho zábavy ani pro děti. Na Smrtnou 
neděli se vynášela smrtka, Morena. 
A nebo se jí říkalo také baba. Tento rituál 
v naší obci zanikl v době normalizace. 
Tetičky a dokonce i jeden strýček si 
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pamatují, že figura oblečená v ženských 
šatech se vynášela k potoku, do kterého 
byla za zpěvu děvčat vhozena. Zůstalo 
nám pár písniček, já jsem si  vzpomněla 
na tu od prastařenky Marie:  „Smrtná 
neděla, kdes klíč poděla? Dala jsem ho, 
dala Svatému Juří. Svatý Juří stal, pole 
odmykal, aby tráva růstla. Tráva zelená, 
fiala modrá. Fiala, růže, pomož nám, Bože 
všeliké kvíti  ve věneček víti...“ a  ještě 
jednu „Velkonočko milá, kdes tak dlůho 
byla? U studénky u hluběnky ruky nohy 
myla…“ Dnes tradici vynášení smrtky 
jako symbolu zimy obnovují a udržují 
folklorní soubory. Před nedávnem jeden 
starý místní obyčej tak zvané Chodění 
po Smrtnici obnovili v Josefově, zvyk je 
zapsán v UNESCO jako nehmotné kulturní 
dědictví lidstva. Dívky  v krojích mimo 
tradičního vynášení baby a vítání jara 
obchází jednotlivá hospodářství, kde 
dostávají vajíčka, sádlo, mouku a sůl. 
Chození po smrtnici u nás pamětníky 
nemá, je třeba se ptát starších a nebo 

to prostě bývalo dědinu od dědiny jinak. 
Když jsem potkala tetičku znovu, jela 

z města. Trošku jsme poplkaly o všedních 
věcech a kolik co stojí v obchodech, 
došlo na vajíčka, jejich barvení, škrábání, 
různé techniky malování a také jak to 
chodilo na Velikonoce u nás na dědině. 
„Dyž jsme byli děcka,“ vzpomíná tetička, 
„začínaly pro nás Velikonoce sobotním 
Vzkříšením. Průvod chodíval až do 
dědiny, ne enom okolo kostela. Bývalo 
to pěkné. V sobotu ráno sem védla kozle 
k řezníkovi Růžičkovi, mělo uvázanů 
pamtličku, růžovů nebo modrů a zpátky 
v misi už sem nésla čisté maso. Maminka 
nám ho pomleli, aby sme  sa  neošklébaly, 
že nebudem kozu jezt.“ V duchu jsem si 
představovala, jak daleko s kůzletem 
dítě šlo. „V sobotu a nedělu bylo kozle, 
v pondělí  řízek se salátem,“ pokračuje 
ve vyprávění tetička. „A jak sme růstli, 
tak to bývalo stejné každý rok.“ Nedalo 
mi se nezeptat, když už byla starší dívka, 
jak probíhala šlahačka. „V nedělu, jak 
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sa došlo z kostela a poobědvalo, nésli 
sa škařůpky z posvěcených vajíček do 
humna, aby byla dobrá úroda. Kluci eště 
plétli žile, zdobily sa papírovýma růžama 
a mašlama voze, děvčiska chystaly 
vajíčka a pantličky a navečer byla muzika, 
kerá měla končit o půlnoci. Každá slušná 
děvčica mosela byt o půlnoci doma.“ 
„A když nebyla?“ ptám se zvědavě. „Tož 
potom to chytla dvakrát  z první ruky. 
Najprv od kluků,  podruhej  od mamičky.“ 
Usmívám se, také jsem si vzpomněla na 
své mládí. Ó, ty naše maminky! Ale tetička 
vypravuje dále, jak se chodilo po šlahačce 
už od rozbřesku, chlapci jezdili s koňmi, 
s kravským potahem, s károu a vším, co 
prý mělo kola, oblečeni  v krojích i civilu 
a s muzikou. „A tehdá to nebývalo tak, 
že došli do světnice, lápli na divan 
a hodinu seděli u pohárku a necháli sa 
obskakovat! Nosili kořalku nebo víno 
a dávali napit děvčatom, “ tetička se 

nadechuje, a tak se honem vložím: „A co 
když pršelo, nebo sněžilo,“ a tetička se 
směje, protože „nikdá nepršalo a nemrzlo 
tak, aby šlaháči  neobešli celů dědinu“. 
„Nu když na to obcházení měli celý den, 
proč ne?“  „Ale toto! Šak po poledni platí 
naša,“uvádí tetička věc na pravou míru, 
aby děvčata nezůstala ošizena. „Měli jsme 
doma vůz za koně, ten jsme s děvčiskama 
omašlily a odpoledňa zapřahly koňa a jely 
po šlahačce zas my. Naučila sem sa hrát 
na harmoniku jednu jedinů pěsničku a tů 
sem hrála furt dokolečka, než sme všecko 
objely. Klučiska byli po obědě skoro šecí 
v pelechu, protože teho měli od skorého 
rána dost, tak sa nestalo, že by nám nekerý 
utékl.“ Tetička s nostalgickým  úsměvem 
ještě pronesla, že tehdá se nekupovaly žile 
a vajíčka  v Kauflandu a děcka chodívala 
dům od domu po šlahačce, k sousedům, 
po rodině, ke kmocháčkom, nosila si uzlíky 
s vajíčky a dobrotami.
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Příměstský tábor 

D e v á t ý  r o č n í k  N e b o j s y  b u d e 
pětidenním soustředěním nejen pro 
členy našich  souborů, zapojit se mohou 
i ostatní děti. Mimo pravidelného 
protažení těla, opakování r y tmiky 
nebo v ýuky rozmanit ých tanců, je 
př ipravena spousta dalších aktivit, 
soutěží a turistických výletů. Letos se 
podíváme na letiště do Kunovic a pěšky 
si šlápneme z Kunovic do Ostrožské 
Nové Vsi. Scházet se budeme u skautské 
klubovny na hřišti každé ráno do 8 hodin 
tak, abychom si do 16:30 užili co nejvíce 
společných her. 

Všechny potřebné informace jsou na 
našich webových stránkách: 

ht tps://cm-f anynka-a-verbi r i -z-
mutenic.webnode.cz/tabor/ 

Když jsem se zeptala, zda si mohu dojít 
v létě povykládat na lavičku před barák, 
že bych o těch starých zvycích ráda 
napsala do novin, dostala jsem takovou 
odpověď: „Tož dojdi. V létě sa plká na 
každem rožku, tak možeš mět materiálu 
na patery noviny, ale hlavně nikomu 
neříkaj, že to bude nekde napsané.“ 

Musela jsem se ještě  pochlubit, že 
pomaličku došíváme do souborů další 
dva všední dívčí kroje, které nám na 
zakázku připravuje paní Mráková. Nejen 
na Velikonoce budou parádnice v novém. 
Letos si krojů užijeme.

A co nás čeká  od jara do léta? 
- Vynášení Moreny, pletení pomlázek, 
chození po šlahačce s muzikou
- Festival „Cimbalove“ v Šumperku, kde 
náš region reprezentuje LH Spontán
- Soutěžní 28. regionální přehlídka DFS 
ve Veselí nad Moravou

- Pěvecká soutěž O věneček z rozmarýnu 
Fanoše Mikuleckého, kam od nás 
postoupilo z lednového  předkola sedm 
finalistů
- Dětské hody v Mutěnicích
- Folklorní festival ve Tvrdonicích
- Mezinárodní folklorní festival ve Frýdku 
Místku
- Dětské hody ve Velkých Bílovicích

M i m o  u v e d e n é  a k t i v i t y  j e š t ě 
účinkujeme dvakrát na pódiu Amfiteátru  
v Mutěnicích, kde je naše vystoupení 
součástí dopoledního programového 
bloku akce Ameriky mezi sklepy a Festival 
Mezi sklepy.

Hned na začátku prázdnin nás čeká 
soustředění a tábor. 

Už se všichni těšíme.

Za spolek CM Fanynka 
Jana Ševčíková

Je potřeba si pospíšit, kapacita se 
rychle plní. 

Těší se na vás celý Nebojsův tým: 
Lucka, Klárka, Franta, Kryštof, Filip, 
Zuza, pirát Laďa, Květka s Katkou 
a Babča.
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Rodinné centrum Žofka 

Již od roku 2011 pravidelně pořádá 
Rodinné centrum Žofka dětskou burzu 
a letos tomu nebylo jinak. Ve dnech 9. a 10. 
března proběhla další burza jaro/léto na 
kulturním domě v Mutěnicích. Ve čtvrtek se 
nám při příjmu sešlo nejen krásné oblečení 
a boty, ale také hračky, autosedačky, 
kočárky a další zboží pro děti a maminky 
od 25 prodávajících. V pátek pak probíhal 
celodenní prodej, kdy mohl každý, kdo 
přišel, tyto věci levně nakoupit. Zisk z burzy 
byl nejen pro prodávající, ale také pro naše 
RC Žofka. Tuto možnost bychom rádi všem 
maminkám, a nejen jim, i nadále nabízeli 
a tak doufáme, že i v září tohoto roku bude 
zájem o prodej a nákup, a tak se opět 

setkáme na kulturním domě a společně 
uspořádáme burzu podzim/zima.

RC Žofka

Burza
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Posledním příspěvkem, ve kterém jsme 
Vás informovali o našich mažoretkách, 
bylo umístění na 1. místě na mistrovství 
světa v mažoretkovém sportu v Polsku, 
které se konalo v srpnu 2022.

Od zář í mažoretk y dále poctivě 
trénovaly v plném nasazení. Připravovaly 
se na Reprezentační ples mažoretek, 
který se konal 28. ledna na Kulturním 
domě ve Ždánicích. Zde mažoretky 
předvedly nejen všechny skupinové 
sestavy, ale i taneční choreografii všech 
sedmdesáti mažoretek včetně trenérek 
v pohádkových kostýmech na téma 
Disneyho pohádek. V plesovém baru se 
prodávalo víno místních vinařů a výtěžek 
z prodeje bude použit na účast mažoretek 
na mistrovství světa v Chorvatsku v srpnu 
2023. 

Nyní se mažoretky intenzivně připravují 
na nadcházející soutěže, které se budou 

Mažoretky DEJNA

konat - 2. dubna Všetulská hůlka 
v Holešově, 23. 4. soutěž Brtnice, 27. 
5. Moravskotřebovská Perla, 3. 6. IMC 
Dubňany. Všechny tyto soutěže jsou 
zkušeností pro naše mažoretky na 
konání Mistrovství světa v Chorvatsku 
v lázeňském městě Opatia, které se 
uskuteční od 22. do 27. srpna 2023. 
O tom, jak se naše mažoretky umístily, 
vás budeme informovat v podzimním 
zpravodaji 2023. Držme jim palce!

Sponzoři plesového baru: Vinařství 
Joch, Vinařství Štěpánek P., Vinařství Vrba 
Marián, Vinařství Vrba Milan, Vinařství 
Rylka Marián, Šmíd Winery, Vinařství 
Holešinský R., Vinařství Zimolka Marek, 
Vinařství Vajbar Petr Kobylí, Vinařství 
Práger a Vinařství Šurýn z Hovoran. 
Děkujeme!

RC Žofka
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Mužáci - Zabijačka

Tak jako v posledních téměř 20 letech, 
i letos př ipravili Mužáci z Mutěnic 
„obecní zabijačku“, tedy spíš obecní 
Zabijačkové hody.

Sešli jsme se už v pátek 17.2.2023 na 
farním dvoře, kde jsme letos získali od 
pana faráře azyl k předvýrobě (za čož 
mu patří velký dík) a od rána jsme začali 
připravovat na sobotní akci jitrničky, 
tlačenky, vývary na polévku i na guláš.

V sobotu 18.2.2023 v 7 hodin potom 
vše vypuklo jako obvykle v prostorách 
před radnicí, kde jsme nachystali 
ko t l e ,  p ř i v e z l i  d ř e v o,  p ř ip r a v i l i 
stany a posezení a hned jsme začali 

Rodinné centrum ŽOFKA, z. s. Brněnská 777, Mutěnice

Haló děti, pojďte mezi nás! 
Budeme si hrát, tvořit, zpívat a tancovat.

Naučíme se nové básničky 

a seznámíme se s kamarády.

Kurz Žofka pro nejmenší
POKRAČUJEME I NA JAŘE 2023 a ZVEME NOVÉ ZÁJEMCE!

Kurz je určen pro nejmenší děti (cca od 1 roku do 4 let), které ještě nechodí do školky. 
Spolu s rodiči si děti mohou něco malého vytvořit, pohrát si spolu, potrénovat řeč a hlas 
prostřednictvím básniček a písniček, zacvičit si v kolektivu. Na maminky čeká sdílení u čaje 

či kávy a společná hra s dětmi.

Kurz bude probíhat v pondělí a ve středu, vždy od 8:30 do 11:30 hod. v prostorách RC Žofka 
– vchod je vedle jídelny základní školy (vpravo) po schodech do bočních dveří. Přijít můžete 
i později, podle toho, jak vám to s dítětem vyhovuje. Za hezkého počasí se budeme scházet 

i venku na některém z místních dětských hřišť. 

Účastnický příspěvek činí 30 Kč za lekci. Změna termínů setkávání či zrušení setkání kvůli 
nemocem vyhrazeno. Případné změny vždy oznámíme dopředu prostřednictvím sociálních 

sítí (fb Rodinné centrum ŽOFKA, skupina maminek Žofka pro nejmenší na Messengeru). 
Těší se na vás lektorky Aneta a Bára s opičkou ŽOFKOU!

Rodinné centrum ŽOFKA, z. s. Brněnská 777, Mutěnice

Kurz Žofka pro nejmenší

Rodinné centrum ŽOFKA, z. s. Brněnská 777, Mutěnice

Kurz Žofka pro nejmenší

s přípravou gulášů a polévek. Taky jsme 
dali vařit maso na výtečný ovar.

Av izov aný z ač átek pr odeje  by l 
plánován na 9.30 hodin, ale už po deváté 
postávali kolem lidé s konvičkami na 
polévku a guláš. V plánovaný čas jsme 
začali s prodejem jitrnic a tlačenek, 
následně také polévky a o něco později 
i zabijačkového guláše.

M i l e  n á s  p ř e k v a p i l a  v y s o k á 
návštěvnost a zájem o naše výrobky. 
Také jsme měli velkou radost z toho, 
že hodně návštěvníků zůstalo sedět 
na př ipr aveném posezení a nijak 
nespěchali domů. Raději si poseděli 
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a pobesedovali se známými, kteří také 
na Zabijačkové hody přišli.

P o t ě š i l a  n á s  t a k é  z a s t á v k a 
fašaňkového průvodu, který procházel 
kolem. I pro ně jsme měli připravené 
občerstvení a oni nám za to zahráli.

L adem nezůstal  ležet  ani  námi 
připravený svařák, který se v zimním 
období vždy hodí k zahřátí.

Děkujeme všem, kteř í jste př išli 
na tuto opravdu již t radiční akci. 
Naším cílem a přáním je, abyste se 
na Zabijačkov ých hodech setkali, 
pobesedovali,  t rochu se zastavili 
a odpočinuli  si.  A hlavně, abyste 
si pochutnali na našich v ýrobcích.  
Doufáme, že tomu tak i letos bylo 
a budeme se těšit na příští rok.

Za Mužáky z Mutěnic
Milan Mráz
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Sokol

Nazdar!
Jarní čas se přiblížil, a tak se všichni 

těšíme slunečním paprskům. Ty jistě 
budou zprvu trochu pichlavé, ale po čase 
získají ty správné parametry pro to, aby 
nám vykouzlily na tvářích úsměv a v srdci 
krásnou náladu a energii do tohoto roku. 
Naše aktivity se v uplynulé době daly do 
pohybu. V zimě se kluci zúčastnili turnaje 
v malé kopané 3x3 v lužické sokolovně. 
Turnaj je novinkou a první ročník byl velmi 
skromný. Na turnaj, kde byly dva domácí 
celky, jsme přijeli ve složení Antonín 
Kratochvíla, Filip Kratochvíla, Tomáš Šváb, 
Stanislav Měchura a Tomáš Mičola. Po 
zápasech každý s každým vyšlo v tabulce, 
že finále jsme hráli my a domácí „A“ tým. Po 
bojovném výkonu nejen ve finále (výsledek 

9:7 pro domácí) jsme dostali pochvalu od 
pořadatelů a druhé místo jsme brali všemi 
deseti. Na příští ročník asi budeme muset 
trochu potrénovat.

Tělocvična ZŠ je už v provozu, to nás 
všechny jistě těší. Mimo jiné plánujeme 
volejbalový turnaj (25. 3. 2023 tělocvična 
ZŠ), chceme se zúčastnit úklidu Mutěnic 
ve spolupráci s dalšími spolky, T mobile 
olympijský běh (červen 23) a další. O všech 
aktivitách Vás budeme informovat na 
sociálních sítích a tady do zpravodaje 
přidáme i krátké info o tom, jak se nám 
dařilo. 

Veselé Velikonoce a krásné jaro všem.
Tomáš Mičola, 

starosta jednoty
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Stolní hokej - Šprtec
Po velmi úspěšném závěru loňského 

ročníku špr tcové sezóny začali Špr ti 
z Mutěnic, včetně vítěze Českého poháru 
žáků Jana G. Hajducha a mistra republiky 
juniorů Marka Švédy, tu novou tradičním 
Vánočním kláním v Brně. Tento turnaj 
se vždy koná v přátelské atmosféře 
a o přestávkách se ochutnávají vánoční 
speciality, které se přinesou.

V lednu odstartovala sezóna už naostro. 
Odehráli jsme první turnaj série Grand 

Prix v Zábřehu, kde zazářil Matyáš Mokruša 
svým 2. místem v hlavní kategorii. Celkově 
se čtyřem šprtím žákům dařilo, protože se 
ve své kategorii všichni umístili do 5. místa!  

Na konci ledna se v Břeclavi na ČP12 blýskl 
7. místem celkového pořadí Jan G. Hajduch 
a v únoru v Boskovicích na prvním letošním 
kvartále všechny překvapil Michal Trávník! 
Jeho 7. místo je náš nejlepší výsledek 

na nejvýše bodovaném turnaji Českého 
poháru. 

Vzhledem k těmto zlepšujícím se 
výsledkům věřím, že se všichni prosadíme 
i v nově vzniklé Lize jednotlivců, kde jsme 
byli nasazeni do 2. ligy.  

Na konci března vstoupíme již potřetí do 
2. ligy družstev a pokusíme se kvalifikovat 
do podzimního finále, abychom mohli 
případně vylepšit naše 4. místo z roku 2021.

Líbí se mi, že jsme výborná parta i mimo 
stoly, což dokazuje i naše společná výprava 
do hodonínského kina na film o „hokejové 
partě“ Děti Nagana.  

Chcete zábavu pro vaše dítě? Neváhejte!
Nebojte se nás kontaktovat. 
V současné době nemáme hráče 

v kategorii mladších žáků.
Stále hledáme nové zájemce o tuto 

zajímavou hru. I starší. I dospělé. I holky.  
Přijďte se podívat na naše tréninky. 
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Divadelní spolek

Připravujeme  novou hru.
K a ž d o u  n e d ě l i  v  p o d v e če r  s e 

se železnou pravidelností na jevišti 
kulturního domu  scházejí milovníci 
ochotnického divadla. Patnáct členů 
místního divadelního spolku připravuje 
hru autora Josefa Kubíka, která vznikla 
ve třicátých  letech minulého století jako 
rozmarná příhoda z předsvatebního 
dne ve spořádané pražské domácnosti, 
a to ve třech jednáních. Původní scénář 
upravila režisérka Eva Holešínská tak, 
aby lahodil oku i uchu a aby se co 
nejvíce přibližoval prekérním situacím, 
v nichž se hlavní  protagonisté nenadále 
před svatbou ocitnou. Matinku slečny 

nevěst y Emmy Peř inové v podání 
Ev y Ištvánkové si zahraje Oldř iška 
Skočíková, jejího muže, továrníka 
Peř inu si „stř ihne“ Mirek Svoboda, 
jidášského žalobníčka Vláďu ztvárňuje 
Jožka Strbačka a prvního milovníka, 
a samozřejmě ženicha, který není tak 
bezúhonným, jak se na první pohled 
zdálo, nemůže hrát nikdo jiný, než Jirka 
Robek. Hlavním hrdinou je však Metoděj, 
Mirek Havlík, jemuž  sekunduje jeho  
divadelní manželka Alžběta, nazývána 
též Bettynkou  - Kristýna Bortlíková. Ve 
vedlejších  mužských i ženských rolích 
se představí  Jana Ševčíková v alternaci 
s Pavlem Klepáčem, Eva Holešínská, 

najdete na www.sprtimutenice.cz
Přijďte se pobavit.
Nehrajte u počítače, hrajte s námi!

Petr Švéda

Budete vítáni každé pondělí a pátek od 
17 do 19 hodin v Ponorce. 

Kontakt: Petr Švéda 608 618 486
Jakékoliv informace o naší činnosti 
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Co se děje v Lesní školce Bylince! 

V zimě příroda spí a nabírá síly na jaro. 
Ale to my v Bylince jsme v zimě ani na 
chvilku nepřestaly odpočívat a snažily 
jsme se získat co nejvíce potřebných 
f inančních prostředků na budování 
zázemí naší školky.

Proto jsme založily veřejnou sbírku 
na Donio, kde bylo vybráno od štědrých 
dárců 63 150Kč. Dále jsme se zúčastnily 
vánočního jarmarku v Mutěnicích, 
který pořádalo RC Žofka. Na tuto akci 
bylo připraveno linecké cukroví a za 
dobrovolný příspěvek se toto cukroví 
rozdávalo. Další akcí, kde jsme se mohli 
potkat, byl silvestrovský košt svařáků. 
Tady jsme si př ipravily občerstvení 
v podobě česnekové polévky. Tímto 
děkujeme místním vinařům a RC Žofka, že 
jsme se mohly do těchto akcí zapojit a tím 
získat další finance na budování zázemí 

školky. Také děkujeme sponzorům Šmíd 
winer y, stavební f irmě Plus, nadaci 
Zeměkvět a nadaci Partnerství, díky 
kterým můžeme pokračovat v realizaci 
naší školky. V neposlední řadě bychom 
chtěly moc poděkovat všem dárcům, 
kteří nás podpořili jakoukoliv finanční 
částkou. Máme velkou radost. 

Na jaře tohoto roku můžeme tedy začít. 
Jako první budeme stavět oplocení, poté 
započne výsadba solitérních stromů, 
jedlých keřů, bylinek a ovocného sadu 
s květovanou loukou tzv. Kouzelná 
zahrada, která bude tvořena v rámci 
grantového projektu Zelené oázy, 
kter ý v yhlašují Nadace Par tnerství 
a společnost MOL Česká republika. 

Dalším krokem, který jsme podnikly, 
je spuštění př ihlášek dětí do naší 
školky Bylinky na školní rok 2023/2024. 

Pavel Holešínský, Jana Zvědělíková 
a Květoslava Svobodová.  Do ryze ženské 
role podařené tetinky obsadila režisérka 
Petru Klepáčovou. V kůži  světácké 
slečny Olgy, tanečnice a potížistky, která 
hodlá svatbu Emičky a Pavlíka překazit, 
uvidí diváci Marcelu Mokrušovou. 
Premiéra bude sice až na podzim, ale 

již nyní se můžete těšit na pěknou 
podívanou s jednoduchými kulisami, 
zapeklitými situacemi a vytříbeným 
prvorepublikovým humorem.

Za divadelní spolek Mutěnice
Jana Ševčíková

Tento projekt vznikl díky podpoře z grantového programu Zelené Oázy,
který vyhlašují nadace Partnerství a společnost MOL Česká republika
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Ameriky mezi sklepy 2023

Vážení občané Mutěnic,
malí i velcí. Jménem spolku Tour de 

Morava Mutěnice z. s. si vás v sobotu 
20. května dovolujeme pozvat do 
amfiteátru Pod Bůdama na již druhý 
ročník charitativní kulturně-motoristické 
akce Ameriky mezi sklepy 2023, která 
se uskuteční za laskavé podpory obce 
Mutěnice a jejíž výtěžek bude věnován 
rodinám hendikepovaných dětí v naší 
obci. Z celého Česka i Slovenska k nám 

zavítají stará i nová auta a motorky 
americké výroby. Bohatý celodenní 
program, tombola, soutěže o zajímavé 
ceny a občerst vení zajištěno. Více 
na inter netov ých stránkách w w w.
amerikymezisklepy.cz

Za realizační team 
Přemysl Rozehnal 

Jakub Hodes 
a Radek Skočík.

Zájemci mohou vyplnit formulář, který 
najdete na našich facebookov ých 
stránkách Lesní školka Bylinka, nebo 
nás můžete kontaktovat na email 
lesnikolkabylinka@seznam.cz, nebo 
na tel. 608526053 Jana Esterková 

za Lesní školku Bylinku 
Anna Herková

POZVÁNKA 
Všechny Vás srdečně zveme na slavností 
otevření „Kouzelné zahrady“, které se 
bude konat v rámci Mezinárodního dne 
Země. Zde proběhne i sázení části stro-
mů, na kterém se můžete podílet i vy. 
Program pro děti a občerstvení po celou 

dobu zajištěno. 

Kdy: 23.4.2023 v 15:00 
Kde: pozemek za vlakovým nádražím 

v Mutěnicích 
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Při psaní článku, když většinou po roce 
aktualizuji údaje z rok starého zpravodaje 
si uvědomuji, jak ten čas rychle letí. A také 
je zajímavé srovnání, jak se třeba zimní 
příprava rok od roku mění. Vloni se po dvou 
letech mohlo konečně přes zimu pořádně 
trénovat, ale zase nebylo kde. Naštěstí 
v r. 2022 se podařilo obci zrekonstruovat 
tělocvičnu a nám za pomocí obce a NSA 
vybudovat novou umělou trávu. Podmínky 
pro trénování našich mužstev se tak 
rapidně zlepšily a snad se to projeví ve 
výsledcích už i na jaře! 

Mladší a starší přípravka využívala 
už od listopadu 2x týdně naši krásně 
zrekonst r uovanou těloc v ičnu.  Obě 
přípravky se navíc znovu zúčastnily okresní 
halové ligy, která se celá odehrála ve 
sportovní hale v Lužicích. Mladší přípravka 
odehraje svůj finálový turnaj až po uzávěrce 
tohoto článku (25.3.), starší přípravka už 
má svůj finálový turnaj za sebou. Obsadila 
v něm pěkné 5. místo. Nejdůležitější ale je, 
že se i přes zimu něco dělo a naši nejmenší 
tak mohli pravidelně sportovat. Žádný covid 
či jiný „sajrajt“ nás tentokrát nezastavil! 
V tělocvičně trénovala 1x týdně i školička 
a už se určitě všichni těší na venkovní 
hřiště.

Mladší a starší žáci se také chtěli 
zúčastnit OHL, ale nakonec se uskutečnila 
jenom v kategorii mladších žáků, jelikož 
ve starších žácích se nepřihlásil dostatek 
celků. Je to škoda, ale kluci mohli aspoň 
trénovat a hráli i přátelská utkání na UT 
u nás nebo v Dubňanech. Mladší žáci si vedli 
v OHL rovněž velmi dobře, ve finálovém 

turnaji obsadili konečné 6. místo. Bohužel 
v kategorii starších žáků zaznamenáváme 
každý rok úbytek hráčů. V létě jsme ukončili 
spolupráci s Prušánkami, které si vytvořily 
svoje vlastní mužstvo. Další kluci odešli do 
Kyjova a Ratíškovic, další bohužel skončili. 
Řada kluků měla i zdravotní problémy, a tak 
nás nečeká úplně jednoduché jaro. Snad 
se ale kluci dají do kupy a na jaře zabojují 
o postup, a tím i návrat do krajských 
soutěží.

Dorostenci se přes zimu připravovali 
na naší umělé trávě, kde hráli i přátelská 
utkání, a to dokonce i proti mužům (třeba 
Nesyt Hodonín porazili 4:3 a s Dubňany 
B uhráli remízu 3:3). V únoru absolvovali 
v domácích podmínkách krátké soustředění. 
Řada kluků trénovala a hrála i s naším 
áčkem, a tak by měli být na jaro dobře 
připraveni. Jinak v kádru dorostu žádné 
změny nenastaly. 

A-mužst vo  v yužívalo k t réninkům 
maximálně naši umělou trávu, a to 3x týdně. 
O víkendu jsme zde hrávali i přípravná 
utkání. V únoru navíc kluci absolvovali 
vydařené soustředění rovněž v domácích 
podmínkách, kde pravidelně trénovala 
dvacítka hráčů. V generálce přivítáme 
slovenský Radimov, utkání už by se mělo 
hrát na přírodní trávě ve Svatobořicích. 
Trenér Libor Snopek může počítat na jaře 
s dalším hráčem z Dubňan, záložníkem 
Dennisem Dekařem (21 let) a s uzdravenými 
Patrikem Petruchou a Staňou Koutským. 
Z testů v druholigové Líšni se vrátil Richard 
Svoboda, a tak by měl být jarní kádr 
silnější než na podzim. Vypadl z něj pouze 

Sport

Fotbal
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další hráč z Dubňan Adam Šťastný. Ten se 
po rozpačitém podzimu jevil v přípravě 
velmi dobře, ale nakonec v podstatě ze 
dne na den sám od sebe skončil a jaro 
odehraje v Dubňanech. Snad se klukům 
budou na jaře vyhýbat zranění a vylepší 
naše postavení v tabulce. Všechny zápasy 
odehrajeme v neděli odpoledne. Jenom 
Bosonohy přivítáme na přání našich hráčů 
v neděli 30.4. dopoledne v 10.15!

Ženy FK Hodonín, jejichž kádr tvoří 
z většiny naše bývalé hráčky, začínají 
svou soutěž až 16. dubna. 1x týdně trénují 
v Mutěnicích a odehrají u nás na jaře i dvě 
utkání. V neděli 30.4. přivítají na našem 
stadiónu v 14.00 Medlánky, v neděli 21.5. 
v 14.00 FSA Kras. I jim přejeme na jaře 
hodně zdaru!

Závěr
Všem občanům Mutěnic přejeme krásné 

jaro, veselé Velikonoce a se všemi se těšíme 
na viděnou v Mutěnicích na fotbale!

Petr Blaha
Někdejší naše stoperská dvojice Pavel Němčický 

(trenér Osvětiman) a Luba Kupčík

Naše nová posila Dennis Dekař s kapitánskou páskou
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OHL - Starší přípravka Mutěnice 

Vážení sportovní příznivci, 
jménem našeho oddílu starší přípravky 

bych vás rád seznámil s v ýsledky 
a průběhem letošní okresní halové ligy, 
které se pravidelně účastníme v Lužicích. 
Do základní části tohoto zimního turnaje 
jsme se přihlásili do skupiny střed. Díky 
vysokému počtu hráčů, které ve starší 
přípravce momentálně máme, jsme 
přihlásili dvě skupiny. Dle věku byly 
rozděleny na A a B. Ročníky 2012, které po 
letošní jarní sezóně již zamíří do mladších 
žáků, obsadily skupinu A. Zbytek hráčů 
bojoval o výsledky ve skupině B. Jak už 
bývá pravidelně zvykem, během zimního 
období nás přemohla velká marodka 
a v závěru turnaje jsme skupinu B museli 
odhlásit. 

Okresní halová soutěž dnes již 
probíhá na vysoké úrovni. Naši hráči 
sváděli souboje s týmy, které znají 
z mistrovských utkání. Letošní halové 
ligy se účastnilo celkem 19 týmů z našeho 
okresu. Průběžné v ýsledky zápasů 
halové ligy byly sčítány a na základě 
konečného součtu celkových bodů byla 
vytvořena f inálová tabulka. Letošní 
ročník byl pro naši starší přípravku díky 
výsledkům během celé soutěže přívětivý. 
V konečné tabulce jsme se umístili na 
8. místě z celkového počtu 19 týmů 
okresu Hodonín. Díky tomu se starší 
přípravka Mutěnic zúčastnila finálové 
skupiny TOP, kde sváděla boje o příčky 
nejvyšší. První utkání s vítězným celkem 
základní skupiny z Kyjova rozhodla až 
poslední pětiminutovka. Ve vyrovnaném 
a bojovném utkání jsme nakonec obdrželi 
první branku, která rozhodla celé utkání, 
a v závěru jsme inkasovali ještě čtyři 
rychlé góly. Bohužel díky neúprosnému 

tur najovému pavouku jsme touto 
prohrou ztratili veškeré možnosti hrát 
o nejvyšší umístění. Po této první prohře 
ve finálovém turnaji jsme sestoupili do 
podskupiny o 5-8 místo, kterou jsme 
suverénně dvěma výhrami nad týmem 
Dolních Bojanovic a Hovoran ovládli. Díky 
těmto výhrám jsme obsadili celkové 5. 
místo v letošním ročníku okresní halové 
ligy a zařadili se tak mezi 5 nejlepších 
fotbalových týmů starších přípravek na 
okrese Hodonín. Za to patří velké díky 
našim hráčům, kteří reprezentovali 
Mutěnice v této silné konkurenci, mezi 
kterou se zajisté neřadí jenom oddíl 
Kyjova a KM OFS Hodonín, kteří se 
mládežnické kopané věnují na vysoké, 
téměř profesionální úrovni, ale i ostatní 
týmy. Velké díky patří také rodičům za 
strávený čas a dopravení dětí na zápasy.

Závěrem bych jako již tradičně pozval 
všechny příznivce fotbalu a sportu, aby 
v případě zájmu zavítali na tréninky našich 
nejmenších fotbalistů a fotbalistek. 
Začínáme fotbalovou školičkou ve věku 
4-6 let a pokračujeme mladší a starší 
přípravkou ve věku 7-10 let.

za tým trenérů 
Marek Ištvánek a Hynek Vaculovič
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23. 12. 2022 Rostislav Čajka
  79 let
23. 12. 2022 Alois Křiva
  52 let
18. 01. 2023 František Buchta
  65 let
25. 01. 2023 Jan Viktorin
  83 let
29. 01. 2023 Miroslav Zálešák
  83 let

10. 01. 2023 Michal Pecko
19. 01. 2023 Tereza Bírešová
15. 02. 2023 Mikoláš Bíza

Společenská kronika

Narození

Marta Balgová, matrikářka

8. ledna 2023 oslavila 100. narozeniny 
paní Marie Vaculovičová, Lipová 541. 

Oslavenkyni navštívili s blahopřáním 
pan starosta Ing. Jiří Zálešák, pan mís-
tostarosta Petr Bíza a paní matrikářka 
Marta Balgová.

01. 02. 2023 Jan Vaculovič  
  81 let
01. 02. 2023 Josef Bayer  
  nedožitých 86 let
05. 02. 2023 Anna Kratochvílová
  95 let
16. 02. 2023 Stanislav Bukovský
  nedožitých 91 let
05. 03. 2023 Imrich Hanispák
  80 let

24. 02. 2023 Eliška Vaculíková
02. 03. 2023 Liliana Polachovič
04. 03. 2023 Terezie Tichánek

Blahopřání

Úmrtí
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